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ف��ولاد  ش��رکت  مدیرعام��ل      
هرم��زگان از رش��د 80 درصدی 
س��هم حمل و نقل ریلی محصولات 
ف��ولاد هرمزگان در مبادی ورودی 

و خروجی خبر داد.
به گ��زارش خبرنگار م��ا، مهندس 
فرزاد ارزانی  اظهار کرد: سهم حمل 
و نقل ریلی این ش��رکت در مبادی 
ورودی و خروجی روند رو به رشدی 

داشته است.
وی با اش��اره به مزای��ا حمل و نقل 
ریلی افزود: شرکت فولاد هرمزگان 
سال گذش��ته برای انتقال مواد اولیه 
به کارخانه و محصولات نهایی فولاد 
به خارج از استان تنها 38 درصد از 

حمل و نقل ریلی اس��تفاده می کرد 
که این رقم در 8 ماهه سالجاری به 

80 درصد رسیده است.
مدیرعامل ش��رکت فولاد هرمزگان 
با بیان اینکه حم��ل و نقل از طریق 
خطوط ریل��ی طبیعت��ا مطمئن تر و 
از لح��اظ مصرف ان��رژی مقرون به 
صرفه تر می باشد، خاطرنشان کرد: 
حمل و نقل ریلی نس��بت به حمل و 
نقل ج��اده ای تنها یک هفتم انرژی 

مصرف می کند.
 ارزان��ی ادامه داد: حم��ل و نقل از 
طریق ریل یک رس��الت ب��وده که 
ش��رکت فولاد هرمزگان با تمام قوا 
در این مس��یر حرکت کرده است و 
برای ارتقا سهم 80 درصدی انتقال 
مواد اولی��ه و محصولات نهایی خود 
از طریق خط��وط ریلی برنامه هایی 

پیش رو دارد.
ف��ولاد  ش��رکت  خری��د  مع��اون 
هرمزگان نی��ز در خصوص حمل و 
نقل ریلی گفت: این شرکت در حال 
حاضرهمکاری تنگاتنگی با مجموعه 
راه آهن داشته و سالیانه 2 میلیون و 
600 هزار تن گندله و 300 هزار تن 

آهن اسفنجی از طریق خطوط ریلی 
منتقل می کند.

علی گلشن اظهار کرد: شرکت فولاد 
هرمزگان چش��م انداز نهایی خود را 
بررق��م 80 درصدی حم��ل گندله 
توسط خط ریلی ترسیم کرده است.

وی با اش��اره به اینکه توسعه یافتگی 
هر کشور با استفاده از ظرفیت های 
حمل ونق��ل ریلی صورت می گیرد، 
اف��زود: هزینه های کمت��ر، کیفیت 
حمل، س��هولت ، اس��تفاده کمتر از 
ان��رژی و حف��ظ محیط زیس��ت از 
مزایای اس��تفاده از این گونه حمل و 
نقل می باش��د.معاون خرید شرکت 
ف��ولاد هرم��زگان ب��ا بی��ان اینکه 
یکی از رس��الت ه��ای اجتماعی این 
ش��رکت کاهش حمل م��واد اولیه و 
محص��ولات نهایی ف��ولاد از طریق 
کامیون می باش��د، اف��زود: با تحقق 
100 درص��دی حم��ل و نقل ریلی 
حداقل روزانه تع��داد 500 کامیون 
در ج��اده ها کمتر تردد کرده که به 
تبع آن تخریب زیرس��اختهای حمل 

جاده ای اتفاق می افتاد.
در  متاس��فانه  داد:  ادام��ه  گلش��ن 

سالهای گذش��ته به دلیل ضعفهایی 
در زیرس��اخت های حم��ل ریلی و 
محدودیتهای موجود، س��هم استفاده 
ش��رکت فولاد هرمزگان ازاین گونه 
حم��ل کم ب��ود که در س��ال جاری 
با هم��ت مجموع��ه راه آهن، فولاد 
هرمزگان توانس��ت سهم حمل ریلی 

خود را به 80 درصد برساند.
وی با اش��اره به اینکه شرکت فولاد 
هرم��زگان در حال حاضر بزرگترین 
شرکت در جنوب کشور بوده که با 
راه آهن همکاری دارد، تصریح کرد: 
عم��ده فعالیتی که راه آهن اس��تان 
هرم��زگان در زمینه حمل و نقل بار 
داشته با این شرکت می باشد.معاون 
خرید شرکت فولاد هرمزگان افزود: 
این ش��رکت در حال حاضر توانسته 
س��هم حم��ل و نق��ل م��واد اولیه و 
محص��ولات خود از طری��ق جاده را 
به 20 درصد برساند.گلشن با اشاره 
به عدم دسترسی به خط ریل برخی 
ازمب��ادی ازمعادنی ک��ه حمل مواد 
اولیه را انجام می دهند، تاکید کرد: 
انشالله تا سال 98 با همت مجموعه 
فولاد و راه آهن س��هم حمل و نقل 

ریل��ی این ش��رکت ب��ه 85 درصد 
می رس��د.وی بیان داشت: افزایش 
س��هم فولاد هرمزگان از حمل ریلی 
مستلزم همکاری راه آهن جمهوری 
اس��امی ب��رای تامین زیرس��اختها 
حمل ونقل می باش��د.معاون خرید 
ش��رکت فولاد هرمزگان همچنین با 
اش��اره به افق1404 که قرار اس��ت 
در منطق��ه جن��وب کش��وربا توجه 
ب��ه مزیت های دسترس��ی به  دریا، 
ص��ادرات و مناب��ع انرژی توس��عه 
صنعت فولاد در جنوب کشور اتفاق 
بیافتد، خاطرنش��ان ک��رد: در حال 
حاضر توج��ه ویژه ای به این منطقه 
بوده و ق��رار اس��ت 10 میلیون تن 
فولاد در این منطقه تولید ش��ود که 
به عبارت��ی 1/5 میلیون برابر تولید 

فولاد مبارکه فعلی می باشد.
 گلش��ن در پای��ان تصری��ح ک��رد: 
بایس��تی ب��رای تحق��ق تولی��د 10 
میلیون تن فولاد در جنوب کش��ور 
هر چه س��ریعتر زیرساختها در تمام 
زمینه ها فراهم شود که یکی از این 
ش��اخص های مهم زیرساخت حمل 

ریلی می باشد.

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان مطرح کرد

رشـد 80 درصدی حمل و نقل ریلی محصولات فولاد
فراهم کردن زیرساخت های تولید 10 میلیون تن فولاد در جنوب کشور

    آئین افتتاحیه یازدهمین دوره مس��ابقات فوتس��ال کارکنان 
ایمیدرو در سالن فجر بندرعباس برگزار شد.

عضو اجرایی مسابقات ورزش��ی کارکنان ایمیدرو و شرکت های 
تابعه در این مراسم گفت: مساعدت و حمایت های فراوان روسای 
هی��ات عامان ایمیدرو و مدیران ارش��د ایمیدرو و مدیرعامان 
شرکت های تابعه در جهت برگزاری این گونه مسابقات ورزشی، 
باوجود مشغله فراوان، موجب دلگرمی کمیته اجرایی، سرپرستان 

و بازیکنان است.
ع��رب نژاد بیان ک��رد: این امر، نگاه مثبت مس��ئولان ایمیدرو و 
ش��رکت های تابعه نس��بت به ل��زوم توس��عه ورزش کارکنان 
و ش��ادابی محی��ط کاری را نش��ان می دهد و قطعا ت��داوم چنین 

برنامه هایی به افزایش بهره وری نیروها کمک خواهد کرد.
عضو اجرایی مسابقات ورزشی کارکنان ایمیدرو اضافه کرد: شور 
و نش��اط این مس��ابقات موجب تحول در زندگی و شور و نشاط 

می شود.عضو اجرایی مسابقات ورزشی کارکنان ایمیدرو هدف از 
برگزاري این مسابقات را ارتقاي سطح سامت ترغیب و تشویق 
هرچه بیش��تر کارکنان جهت پرداختن به امور ورزش در زندگي 
ش��خصي و فردي دانس��ت و عنوان کرد: این اقدام بر بهبودي و 
تحق��ق اهداف ش��رکت تاثیر مس��تقیم دارد، در ادامه از حمایت 
مدیریت عالي ش��رکت فولاد هرم��زگان در برگزاری منظم این 
مس��ابقات تشکر کرد.وی همچنین تقویت روحیه پهلوانی و منش 
انسانیت را مهمتر از قهرمانی دانست و عنوان کرد: امیدواریم در 

برگزاری این مسابقات بتوانیم به این هدف مهم برسیم.
مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی ش��رکت فولاد هرمزگان نیز 
در این مراس��م هدف اصلی از برگزاری این مس��ابقات را ایجاد 
یک فضای فرهنگی و ورزش��ی بین کارکنان و ترویج صمیمیت و 
دوس��تی دانس��ت و عنوان کرد: برد و باخت زیاد مطرح نیست، 
نزدیک��ی واحدها با یکدیگر و ایجاد روحیه نش��اط و ش��ادابی در 

کارکنان مهمترین هدف است.
امید محمدی در خصوص برگزاری مس��ابقات ورزشی کارکنان 
واحدهای تابعه ایمیدرو گفت: اینکه چنین جمعیتی را که متشکل 
از قش��رها و س��نین متفاوت هستند در این مسابقات در کنار هم 

مشاهده می کنیم، واقعاً شگفت انگیز است.
وی ب��ا بی��ان اینکه فولاد هرم��زگان با توجه به مس��ئولیت هاي 
اجتماعی خ��ود همواره از ورزش حمایت های لازم را انجام داده 
اس��ت، اضافه کرد: باید بدنبال برنامه هایی باشیم که کارکنان را 
بیش��تر با اخاق، رفتار و منش پهلوانی آشنا کنیم.محمدی اظهار 
کرد: پرداختن صِرف به فعالیت های تولیدی بدون در نظر گرفتن 
امور فرهنگی و ورزش��ی و خانوادگی موفقیت قابل توجهی در پی 
ندارد و اگر هم در مقطعی رش��دی باش��د، ای��ن موفقیت پایدار 
نخواهد بود.لازم به ذکر اس��ت، در پایان مراسم افتتاحیه 18 تیم 
حاضر در این مس��ابقات از مقابل مسئولان حاضر رژه رفته و به 
پاس خدمات و همکاری پورفتاحی، از کارکنان بازنشسته شرکت 
م��س کرمان در طول س��الیان گذش��ته در برگزاری مس��ابقات 
ورزش��س از سوی س��ازمان ایمیدرو با اهدای هدایایی تقدیر به 

عمل آمد.

عضو اجرایی مسابقات ورزشی کارکنان ایمیدرو:
تقویت روحیه پهلوانی و منش انسانیت مهمتر از قهرمانی است

 

آبشیرینکن ۲۳۰۰متر  مجتمع 
مکعب��ی دژگان با حضور وزیر 
نی��رو و نماین��ده م��ردم غرب 
هرمزگان در مجلس ش��ورای 
اسلامی به بهره برداری رسید.

 به گزارش خبرنگار ما، مجتمع 
آبش��یرینکن دژگان در بخ��ش 
مه��ران شهرس��تان بندرلنگه با 
ظرفی��ت ۲۳۰۰ مت��ر مکعب با 
حض��ور رض��ا اردکانی��ان وزیر 
نی��رو، حم��زه پ��ور مدیرعامل 
هرم��زگان  روس��تایی  آبف��ای 
فرمان��دار  آب��اد  غلامرض��ا  و 
افتت��اح  بندرلنگ��ه  شهرس��تان 
ش����د. این مجتمع با اعتباری 
بال��غ ب��ر ۱۰ میلیاردتوم��ان از 
بخش خصوص��ی و ۱۰ میلیارد 
اعتبارات دولتی به  نیزاز  تومان 

بهره برداری رسید.گفتنی است،
این آبش��یرینکن، ۳5 روستا را 
ب��ا جمعیتی مع��ادل۱۲ هزار و 
4۰۰ نفر تحت پوش����ش قرار 

می دهد.

وزیر نی��رو با حض��ور در جمع 
نمازگزاران مس��جد روس��تای 
دژگان شهرستان بندرلنگه گفت: 
به س����رانجام رس��یدن  برای 
فاز نخس��ت مجتمع آبرس��انی 
شهرس��تان  دژگان  روس��تایی 
میلیارد  ح��دود ۲۰۰  بندرلنگه 
ریال س����رمایه گذاری ش��ده 
اس��ت، ای��ن مجتم��ع جمعیتی 
بی����ش از هف��ت ه��زار نفر را 
تحت پوش����ش ق��رار خواهد 
 ۲4 همچن��ان  اف��زود:  داد.وی 
نیازمند چنین  روس��تای منطقه 
آب با کیفیتی اس��ت،درصددیم 
ای��ن ط��رح را توس��عه داده تا 
روس��تاهای باقیمان��ده هرچ��ه 
زودتر از نعم��ت آب باکیفیت 
و پایدار برخوردار باش��ند. وزیر 
نیرو با اش��اره ب��ه اینکه طرحها 
و پروژهه��ای متعدد آب و برق 
در اس��تان هرمزگان در دست 
بهرهبرداری و اجراست، عنوان 
ک��رد: همزمان با س��فر معاون 
اول رئی��س جمهور به اس��تان 

هرم��زگان تع��داد قابل توجهی 
طرح در ح��وزه آب و فاضلاب 
ب��ه به��ره ب��رداری رس����یده 
اس����ت وموجب شده تا تعداد 
قابل توجهی از روس��تاهای این 
منطقه به آب آش��امیدنی سالم 
و با کیفیت دسترسی پیدا کنند 
و فرزندان س��رزمین ما در این 
منطقه با آس����ایش و آرامش 
به تحصی��ل خواهند  بیش��تری 
پرداخت. اردکانیان افزود: برای 
تامین و آبرس��انی به روستاهای 
یاد ش��ده ح��دود ۳۰۰ میلیارد 
ریال اعتبار مورد نیاز اس��ت که 
مجموعه شرکت آب و فاضلاب 
کشور حداقل نیمی از این مبلغ 
را تامین خواهد کردو مابقی آن 
با کمک فرماندار، خیرین، منابع 
اس��تانی و... تامین خواهد شد تا 
هر چ��ه زودتر خبر ب��ه نتیجه 
رسیدن ادامه این طرح و تامین 
آب مورد نیاز ۲4 روستای باقی 

مانده اعلام شود.

با حضور وزیر نیرو:

 آبـشیرینکن ۲۳۰۰متر مـکعبی دژگـان 
به بهره برداری رسید

مدیر مرکز تحویل کارت هوشمند ملی در بندرعباس در گفت وگو با آفتاب جنوب:

 تـنها مرکز نـیمه مـکانیزه 
تحویل کارت هوشمند ملی تعطیل شد

مدیرکل ثبت احوال هرمزگان در گفت وگو با آفتاب جنوب:

تعهدی در قبال سود و زیان دفاتر پیشخوان نداریم

صـفحه 3 را بـخوانید

صفحه 3
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رییس فرا کیس��یون امید مجلس با بیان اینکه 
چ��ه با نگاه فرهنگی وچه با نگاه اجتماعی یکی 
از مزی��ت های کش��ور ما گردش��گری اس��ت، 
تصریح کرد: به صورت متوس��ط در این بخش 
می توانی��م س��الانه ۲۰۰ ه��زار فرصت ش��غلی 

ایجاد کنیم.
به گزارش ایسنا، منطقه خلیج فارس، محمدرضا 
عارف در آیین کلنگ زنی هتل 7 س��تاره طلایی 
کی��ش از مدیرعامل س��ازمان منطقه آزاد کیش 
به عن��وان مدیری ی��اد کرد که درس��مت های 
مختلف منشاء خیر و برکات بسیاری بوده است.

نماینده مردم تهران، ری، ش��میرانات، اسلامشهر 
و پردی��س در مجل��س ش��ورای اس��لامی ابراز 

امی��دواری کرد در جایگاه مهم مدیرعاملی جزیر 
ه کیش نیز شاهد ادامه حرکت دکتر مظفری در 
مسیر موفقیت باش��یم.  وی عنوان کرد: در سند 
چش��م اندازافق ۱4۰4 جهت گیری روش��نی در 
ارتباط با پیش��رفت و توس��عه کشور داریم. رشد 
اقتصادی بالات��ر از 6و نیم و تا 8 درصد به طور 
متوسط و دستیابی به شاخص های تک رقمی در 
تورم و بیکاری میثاق همه ما درس��ند چشم انداز 
۱4۰4 اس��ت. اگرچ��ه با این ش��اخص ها فاصله 

داریم اما رس��یدن به این اهداف امکانپذیر است 
و باید تلاش کنیم.

ریی��س فراکس��یون امید خانه مل��ت تاکید کرد: 
در رش��د اقتصادی نیاز به سرمایه گذاری داریم. 
جهت گیری اصلی در این حوزه بر سرمایه گذاری 
ایرانیان داخل و خارج از کشور است و به صورت 
متوسط حداقل ۱۰۰ میلیارد سرمایه گذاری برای 
دس��تیابی به این میزان رشد اقتصادی باید داشته 
باش��یم. برای تحقق این ه��دف باید مکانیزم ها با 

وجود تحریم ها درجهت استقبال و جذب سرمایه 
گذاران قرار گیرد.وی یکی از مزیت های کشور ما 
را گردشگری برشمرد و گفت: چه با نگاه فرهنگی 
وچه با نگاه اجتماعی یکی از مزیت های کشور ما 
گردشگری است. به صورت متوسط دراین بخش 
می توانیم س��الانه ۲۰۰ هزار فرصت شغلی ایجاد 
کنیم.عارف با اشاره به نقش قانونی مناطق آزاد به 
عنوان حلقه اتصال اقتصاد کشور با اقتصاد جهانی 
تصریح ک��رد:  افتتاح این هت��ل در جزیره کیش 

در هر دو مس��یر اهداف اقتصادی و گردش��گری 
کشور است.وی در پایان تاکید کرد: جزیره کیش 
در حوزه تعاملات اقتصادی کشور در عرصه بین 
المللی همواره پیشتاز بوده است و با حضور هیات 
مدیره کنونی جزیره کیش، این منطقه آزاد کشور 
م��ی تواند س��رآمد و الگوی همه مناطق باش��د و 
مناطق آزاد کشور با تکیه بر ظرفیت ها نقش خود 
را در توسعه اقتصاد ملی به ویژه درشرایط تحمیلی 

با تدبیر و سعه صدر ایفا کنند.

   
یادداشت هفته

 احیاء گردشگری و تپش قلب
 اقتصاد درهرمزگان

ناگفته پیداس��ت ک��ه هرمزگان ب��ا دارا بودن اقلیم 
متف��اوت و متنوع م��ی تواند در تمام فصول س��ال 
پذیرای توریست های داخلی و خارجی زیادی باشد. 
امری که علاوه بر اش��تغال زایی ب��ه درآمدزایی و 
 ارزآوری ه��م در این برهه از زم��ان منجر خواهد

شد. 
با نگاهی دقیق تر به فرهنگ و س��نت هرمزگان در 
می یابیم که بس��یاری از آثار تاریخی بنا به شرایط 
ج��وی و اب و هوای��ی مورد تخریب و فرس��ودگی 
 قرار گرفته که تاکنون مرمت و بازس��ازی هم نشده

 است.
 احی��اء اثار تاریخی و درمجموع رونق گردش��گری 
و توج��ه به جزای��ر زیبای خلیج ف��ارس و دهها اثر 
باس��تانی در سراس��ر اس��تان می تواند نقطه مثبتی 
بر کارنامه س��فید و نانوش��ته اداره میراث فرهنگی 

هرمزگان باشد. 
دریای خلی��ج فارس و جزایر زیبا و منحصربفردش 
ظرفیتی است که تاکنون مغفول مانده وجا دارد که 
مدی��رکل جدید میراث فرهنگ��ی که خود از  افراد 
باسابقه و فرهنگ دوست بومی است با برنامه های 
ن��و و تازه اش جریانی س��یال را در این حوزه به راه 
بیاندازد تا ش��اهد رونق گردش��گری و رفت و آمد 

توریست های داخلی و خارجی باشیم.
آنچ��ه که این روزها باید م��ورد توجه و دقت نظر 
قرار بگی��رد آب و هوای مناس��ب هرمزگان برای 
پذیرایی از میهمانانی است که در شهرو استان شان 
شاهد برف و یخبندان هستند و چند روزی را برای 
اس��تراحت و تفریح به این اس��تان پهناور و زیبا که 
دیار حرا و نخل های س��ربفلک کش��یده است می 

ایند.
گردش��گری ب��ا می��راث فرهنگی و صنایع دس��تی 
پیوندی جدایی ناپذیر داش��ته و رونق این بخش از 
هن��ر و هویت مردم هرمزگان در قالب برنامه هایی 
چون ش��بهای فرهنگی هرمزگان با اجراهای محلی 
بومی شروه خوانی، نغمه های بومی وضرب المثلها و 
غذاها و لباس های رنگی و متنوع هرمزگان و دهها 
جاذبه زیبای بیادماندنی در سراسر استان می تواند 
تاثی��ری ماندگار در ذه��ن وروح هر تازه واردی به 
هرمزگان داش��ته و از هرمزگان فقط مراکز خرید و 
بع��د تجاری و اقتصادی اش مورد توجه قرار نگیرد 
بلکه به جاذبه های فرهنگی و هنری وگردشگری ان 
هم توجه خاصی خواهد ش��د و دردراز مدت شاهد 
رونق گردشگری و اش��تغال زایی در تمامی شهرها 
وروس��تاهای اس��تان خواهیم بود. کمااینکه در حال 
حاض��ر جزیره هرمز با انکه از امکانات زیرس��اختی 
گردشگری و ش��ب مانی وبوم گردی مناسبی برای 
گردشگران بی بهره اس��ت اما هر هفته گردشگران 
زیب��ای ب��ه ص��رف دیدن جاذب��ه ه��ای دریایی و 
تاریخی این جزیره رنگین کمانی از سراس��ر کشور 
ب��ه هرمز آمده و یک��ی دو روز را س��پری کرده و 
 موجب رونق اقتصادی و گردش��گری دراین جزیره 

شده اند.
راه ان��دازی خانه ه��ای بوم گردی ب��ا قیمت های 
مناسب در شهرها و جزایر هرمزگان یکی از ابتدایی 
تری��ن نیازهای گردش��گری و زیرس��اختی اس��ت 
که باید مدنظ��ر قرار گرفت��ه و عرضه محصولات 
صنای��ع دس��تی و غذاه��ای محل��ی ولب��اس های 
بومی هرمزگان توس��ط افراد بومی به گردش��گران 
 تاثیرزیادی در معرفی فرهنگ هرمزگان داش��ته و

دارد.
وجود مزارع سرسبز و سدهای آبی در شرق استان 
و جاذبه ه��ای تاریخی و جنگل های حرا و چندل و 
خورهای زیبا وقلعه های تاریخی وبجا مانده از زمان 
پرتغالیها و صفویان و ....از جمله جاذبه هایی هستند 
ک��ه نیاز به معرفی و شناس��اندن به گردش��گران و 
س��ایر ش��هروندان دارد تا بتوان ازای��ن رهگذر هم 
هن��ر و فرهنگ بومی هرمزگان را بهتر معرفی کرد 
و هم برای بس��یاری از افراد اش��تغال زایی کرده و 

درامدزایی نود.
چه بهتر که با فراهم س��اختن زیرساختهای لازم در 
تمامی جزایر و شهرهایی که از امکانات گردشگری 
و ج��ذب توریس��ت برخورداند بتوانی��م در حوزه 
گردش��گری رتب��ه های برتر را کس��ب کرده و نام 

هرمزگان را در کشور و دنیا تکرار نماییم.
فروغ مسلم زاده -مدیرمسئول

برگزاری جلسه هماهنگی دبیران 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر 

شهرستان های هرمزگان

ب��ه گزارش روابط عمومی س��تاد ام��ر به معروف 
و نهی از منکر هرمزگان نشس��ت هم اندیش��ی با 
حضور دبیران س��تاد امر به معروف و نهی از منکر 

شهرستان های هرمزگان برگزار شد.
حجه الاس��لام اسماعیلی دبیر ستاد امر به معروف 
و نه��ی از منک��ر هرمزگان در این نشس��ت که به 
منظور تبادل اطلاعات و نظرات برای شکل گیری 
سیاس��ت های مربوط به امر ب��ه معروف و نهی از 
منکر برگزار ش��د ضمن تقدیر و تش��کر از فعالیت 
های دبیران س��تاد امر به معروف شهرستان ها با 
اشاره به سیاست های کلی در راستای اجرا ی هر 
چه بهتر امر به معروف گفت: زمینه س��ازی جهت 
مش��ارکت همه جانبه مردم و دستگاههای اداری 
و رس��انه های عموم��ی در امور مرب��وط به واجب 
ام��ر به معروف و نهی از منکر ،تدوین راهبردهای 
آموزش��ی برای س��طوح مختلف جامع��ه به ویژه 
خانواده ها ، پژوهش و تحقیق در زمینه پایان نامه 
های دانش��جویی با موضوع  امر به معروف و نهی 
از منکر ، آسیب شناس��ی و ریشه یابی علل ترک 
مع��روف و ارتکاب منکر عمده وظایف س��تاد امر 

به معروف و نهی از منکر شهرستان ها برشمرد.
دبیر س��تاد امر به معروف هرم��زگان با تاکید بر 
نظ��ارت همگان��ی کفت: طلای��ه داران و نیروهای 
مومن و آموزش دیده پیشانی ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر هس��تند و س��تاد های شهرستان ها 
باید بس��ترهای لازم برای حضور مردم در فضای 

عمومی جهت  تذکر لسانی را فراهم  آورند.
وی خاطر نش��ان کرد شناخت دقیق مشکلات در 
قالب معروف ها و منکرات و گزارش های مردمی و 
رسیدگی به آن ها در کنترل آسیب ها تأثیر بسزایی 
دارد و مجموع��ه س��تاد به پیگی��ری گزارش های 
مردمی در حوزه آسیب های اجتماعی می پردازد.

در ادامه جلسه شرکت کنندگان در این جلسه به 
ارائه نقطه نظ��رات در خصوص راهکارهای عملی 

امر به معروف و نهی از منکر پرداختند.
سامانه های آبگیر باران مدل توسعه 

بیولوژیک آبخیزداری در رودان
حس��ین محس��نی زاده رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری رودان از اجرای طرح توس��عه فعالیت 
های بیولوژیک و بیومکانیک آبخیزداری در قالب 

مدل سامانه های آبگیر باران در رودان خبر داد.
ب��ه گ��زارش پایگاه اطلاع رس��انی مناب��ع طبیعی 
و آبخی��زداری هرمزگان ؛ محس��نی زاده با اظهار 
این مطلب گفت: احیای پوش��ش گیاهی حوزه های 
آبخیز در ش��رایط اقلیم خش��ک رودان مس��تلزم 
تامی��ن رطوبت خ��اک از طریق اس��تحصال باران 
اس��ت که این امر به کمک احداث س��امانه های 
آبگیر باران )Micro Cachment (از قبیل چاله 
های فلس��ی، بنده��ای ابرویی، آبگیره��ای هلالی، 
س��امانه های لوزی ش��کل و دیگر اقس��ام سطوح 
آبگی��ر باران در حوزه مع��رف و زوجی دهگین در 
حال احداث می باش��د .وی اضاف��ه کرد: عملیات 
بیومکانی��ک آبخی��زداری با اجرای ۳6۰ س��امانه 
آبگیر باران در حوزه آبخیز معرف و زوجی دهگین 

رودان در دست اقدام است.
محس��نی زاده در پای��ان اب��راز امی��دواری کرد : 
ب��ا بهره گی��ری از مدل ه��ای منطبق با ش��رایط 
شهرس��تان و اس��تفاده از ظرفیت باران و رواناب 
ه��ای س��طحی ش��اهد گس��ترش فعالی��ت های 
بیولوژیک و بیومکانی��ک، احیای حوزه های آبخیز 
 و پای��داری عرص��ه ه��ای مناب��ع طبیع��ی رودان

 باشیم.
اجرای طرح تفکیک زباله از مبداء در 

بندرعباس
معاون خدمات ش��هری ش��هرداری بندرعباس از 
اج��رای طرح تفیکی��ک زباله در مب��داء با عنوان 

»تپش« طی روزهای آتی خبر داد.
به گزارش ایس��نا، منطقه خلیج فارس، اس��ماعیل 
موحدی ن��ژاد در جم��ع خبرنگاران ب��ا اعلام این 
خب��ر اظهار کرد: هدف از اجرای این طرح کاهش 
هزینه های جم��ع آوری پس��ماند و تبیین فرهنگ 
جداس��ازی زباله ه��ای قابل بازیافت اس��ت.وی با 
تاکید بر اینکه تغییر نوع نگاه و نگرش شهروندان 
در برخورد با پسماند و زباله ها نیز مهمترین هدف 
از اجرای این طرح است، افزود: این طرح هدفمند 
با هم��کاری بخش خصوص��ی و ب��ا بهره گیری از 

تبلیغات محیطی و فضای مجازی انجام می شود.
با  معاون خدمات ش��هری ش��هرداری بندرعباس 
اش��اره به اینکه »تپش« اختصار تفکیک پس��ماند 
شهر اس��ت، تصریح کرد: به منظور اجرای هرچه 
بهتر این طرح، از آموزش��گران مناسب و مجرب 
نیز بهره گیری شده و این افراد با ارایه آموزش های 
مربوطه به شهروندان نقش قابل توجهی در اجرای 
ط��رح دارند.موحدی نژاد بیان ک��رد: ایجاد بانک 
اطلاعات مکانی و محلات هدف به منظور اجرای 
هرچه بهتر این پروژه در دستور کار قرار داشته و 
اجرای مرحله اصلی طرح نیز بزودی آغاز می شود.

ای��ن مق��ام مس��ئول گف��ت: بهره گی��ری از توان 
پیمان��کاران تنظی��ف نی��ز در اج��رای ای��ن طرح 
مدنظر قرار داش��ته و در ارتب��اط با این طرح ۱8 
نف��ر آموزش گر و همچنین ناظران مربوط به طرح 

فعالیت خواهند داشت.

رییس فرا کسیون امید مجلس:

 مدی��رکل می��راث فرهنگ��ی، صنای��ع 
دستی و گردش��گری هرمزگان گفت: 
5۰ اق��دام عملی برای رونق و توس��عه 
گردش��گری در اس��تان تهیه شده که 
امیدواری��م برخ��ی از آنه��ا ت��ا پای��ان 

سالجاری به نتیجه برسد.
رض��ا برومند روز پنجش��نبه در گفت و 
گو ب��ا ایرنا افزود: یک��ی از این اقدام ها 
اختصاص بخش��ی از بندر ش��هید حقانی 
به گردش��گران اس��ت، که ب��ا این اقدام 
گردش��گران ب��ه قس��مت خ��اص خود 
هدایت و سوار بر ش��ناورهایی که برای 
این منظور در نظر گرفته شده می شوند. 
وی ادام��ه داد: هم اکنون چهار ش��ناور 
برای گردش��گران در نظر گرفته ش��ده 
که گردش��گران از آنها برای گردش در 
خلیج فارس و سفر به جزیره ها استفاده 

خواهند ک��رد. مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دس��تی و گردش��گری هرمزگان 
اظهار داشت: چنانچه اسکله گردشگری 
وجود داشته باشد گردش��گر با مراجعه 
به آن خدمات مناس��ب خود را دریافت 
می کند ک��ه در حال پیگری برای تحقق 
این اسکله هس��تیم. برومند اضافه کرد: 
همچنی��ن ظرفیت های درون س��ازمانی 
و برون س��ازمانی برای رونق و پیشرفت 
گردش��گری وج��ود دارد ک��ه در زمینه 
ظرفی��ت های درون س��ازمانی چاره ای 
جز پیوند زدن می��راث فرهنگی، صنایع 

دستی و گردشگری با یکدیگر نداریم. 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی 
و گردشگری هرمزگان خاطر نشان کرد: 
می��راث فرهنگی یک��ی از ظرفیت های 
مغفول مانده اس��ت که اگر این ها را به 

هم متصل باش��ند می توانند همدیگر را 
حمایت کنند. وی اظهار داش��ت: درحال 
حاضر از می��راث فرهنگی ب��رای رونق 
و پیش��رفت صنایع دستی اس��تفاده می 
شود، یعنی تولید، عرضه و فروش برخی 
صنایع دس��تی در محل بناهای تاریخی 
انجام می ش��ود، همچنی��ن برخی اماکن 
باید برای رونق و جذب گردشگر واگذار 
ش��ود که درحال واگذاری اس��ت.بنا به 
گفته برومن��د، درخصوص ظرفیت های 
برون س��ازمانی هم می توان به ظرفیت 
های س��ایر اداره های دولتی اشاره کرد، 
به عنوان مثال با ش��یلات اس��تان برای 
حضور گردش��گران در م��زارع پرورش 

ماهی و میگو مذاکره شده است. 
وی ادامه داد: بر این اساس گردشگران 
یک هفته در طول سال در مزارع حضور 

می یابند و ع��لاوه بر این 
از آیی��ن ها و س��نت های 
محلی که برگزار می شود 
بهره می برند و می توانند 
خرید هم داش��ته باش��ند.

فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
صنایع دستی و گردشگری 

هرمزگان افزود: در حال حاضر سه نقطه 
در شهرس��تان ه��ای بندرلنگه، قش��م و 
س��یریک برای این منظور در نظر گرفته 
ش��ده اس��ت. وی اضافه کرد: همچنین 
مدرسه های بدون استفاده مانند مدرسه 
ای در بنگلایان و مدرس��ه ش��ریعتی در 
جزی��ره هرم��ز ب��ا هماهنگ��ی اداره کل 
نوسازی مدارس هرمزگان به مرکز بوم 
گردی و نمایش��گاه صنایع دستی تبدیل 
می ش��وند.  مدیرکل می��راث فرهنگی، 

صنایع دس��تی و گردش��گری هرمزگان 
بی��ان داش��ت: همچنین ایج��اد و رونق 
بخشیدن به گردش��گری دریایی و بهره 
گی��ری افزون ت��ر از ظرفیت س��احل و 
ورزش های س��احلی در برنامه های این 
اداره کل ق��رار گرفته اس��ت. وی اضافه 
کرد: برنام��ه ای هم برای بهره گیری از 
فضای کنار س��دها برای ایجاد تاسیسات 
گردش��گری وج��ود دارد که ب��رای این 
منظ��ور ب��ا آب منطق��ه ای هرم��زگان 

مذاکره هایی انجام شده است. 

 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری هرمزگان

50 اقدام برای رونق گردشگری هرمزگان انجام می شود

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد

سفرهای دریایی شبانه با شناورهای استاندارد در دستور کار
مدی��رکل بن��ادر و دریانوردی هرمزگان در نخس��تین نشس��ت 
س��تاد تسهیل س��فرهای دریایی نوروز 98 از آماده سازی بنادر 
مس��افری و ناوگان دریایی این اس��تان برای پشتیبانی از میلیون 

سفر دریایی بدون سانحه در تعطیلات پایان سال خبر داد.
به گزارش ایس��نا، منطقه خلیج ف��ارس، اله مراد عفیفی پور در این 
نشس��ت با بیان این که ظرفیت های گردش��گری دریایی بس��یار 
زیادی در اس��تان هرمزگان وج��ود دارد، اظهار کرد: هر چند همه 
س��اله میلیون ها سفر دریایی بدون س��انحه در استان هرمزگان را 
ش��اهد هستیم اما به نس��بت ظرفیت ها و جاذبه های بسیاری که 
وج��ود دارد، باید تلاش کنیم م��ردم از نعمت خدادادی دریا بهره 

بیشتری ببرند.
وی با اش��اره به لزوم تس��ریع در تکمیل طرح ه��ای عمرانی بنادر 
مسافری و اسکله های گردش��گری تصریح کرد: آزادسازی مسیر 
ورودی بندر شهید حقانی و احداث سایبان های جدید در این بندر 

برای رفاه بیشتر مسافران و تسهیل جریان ترافیکی آنها در دستور 
کار ق��رار دارد.عفیف��ی پور بیان کرد: همچنین برای نخس��تین بار، 
امس��ال طرح ش��ماره گذاری بلیت ها به تفکیک مسیرهای دریایی 
قش��م و هرمز برای نظم بخشی بیشتر و کاهش ازدحام و مدیریت 
ت��ردد در این بندر عملیاتی می ش��ود.مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرم��زگان بر رفع ایرادات بنادر غیرملکی س��ازمان بنادر همچون 
چارک، آفتاب، پهل، لافت و ... تا پیش از شروع طرح نوروزی در 

نیمه اسفندماه تأکید کرد.
وی با بیان اینکه آموزش موثر به خدمه و بازرس��ی از ش��ناورهای 
مس��افری و تفریحی به صورت مس��تمر در طول س��ال انجام می 
شود، گفت: نوسازی شناورهای تفریحی و گردشگری سنتی از جمله 
رویکردهایی که امس��ال به صورت ج��دی آن را دنبال می کنیم و 
امیدواریم تا پایان س��ال شناورهای طرح پیشنهادی تعاونی ها وارد 

فاز عملیاتی شود.

عفیف��ی پور از مدیران بنادر مس��افری و گردش��گری این اس��تان 
خواس��ت تا با مالکان ش��ناورهای تفریحی برای تش��کیل تعاونی و 
نوسازی ناوگان از محل تسهیلات ارزان قیمت سازمان بنادر اتمام 
حج��ت کنند.مدیرکل بنادر و دریانوردی هرم��زگان با بیان اینکه 
در بحث انجام س��فرهای دریایی شبانه به جزایر محدودیتی وجود 
ندارد، گفت: تنها ش��رط این کار استفاده از ش��ناورهای استاندارد 
دارای گواهینامه های لازم از س��ازمان بنادر در زمینه مباحث فنی 
و ایمنی اس��ت و ترددها نیز باید با رعای��ت دقیق ضوابط ایمنی و 
از مبادی و مقاصد مجاز صورت گیرد.وی خاطرنش��ان کرد: جزیره 
لارک به عنوان بخش��ی از مثلث گردشگری دریایی جزایر واقع در 
آب های س��احلی مرکز اس��تان هرمزگان اس��ت؛ بر همین اساس، 
لایروبی این بندر توس��ط س��ازمان بنادر انجام شده و برنامه منظم 
سفر دریایی از بندر شهید ذاکری قشم به این جزیره به عنوان تنها 

مسیر مجاز نیز برقرار شده است.

 اولین استعفای انتخاباتی
 در هرمزگان

 رییس شورای هماهنگی 
 تبلیغات اسلامی استان

 استعفا داد
خبر هرم��زگان - رییس ش��ورای هماهنگ��ی تبلیغات 
اس��لامی هرمزگان با انتشار متنی ضمن اعلام استعفا از 
این سمت، کاندیداتوری خود برای دور بعدی انتخابات 
 مجلس شورای اس��لامی را به طور تلویحی تایید کرده

 است.
به گ��زارش خب��ر هرم��زگان، وی در متنی که منتش��ر 
کرده آورده اس��ت: » مدتي اس��ت در مجالس و محافل 
مختل��ف از اینجانب ب��ه عنوان نام��زد انتخابات مجلس 
آین��ده نام برده مي ش��ود و بعضي از اف��راد فعالیت هاي 
روزم��زه اینجان��ب را که ف��ی ذاته از وظایف س��ازمانی 
اس��ت، به حس��اب برنامه ه��اي تبلیغاتي قلم��داد نموده 
 و در نتیج��ه تلق��ی س��وء اس��تفاده از موقعی��ت خ��ود 

مي دانند.
لذا به دلیل عدم ش��ائبه در ای��ن خصوص و با احترام به 
س��احت مقدس خدمت به مردم و بنا بر اصل پای بندی 
ب��ه اخلاق و حرمت گذاری به اعتماد مردم که ثمره خون 
مطهر ش��هدا و جانفش��انی های بیکران در ای��ن راه بوده 
اس��ت، اس��تعفاي خود را تقدیم قائم مقام محترم شوراي 
هماهنگ��ي نمودم و امی��دوارم خداون��د بهترین مقدّرات 
 را ب��راي مردم ایران اس��لامي و اس��تان هرم��زگان رقم

 بزند.
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رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز گفت: با هماهنگی دستگاه های 
مختلف از ابتدای دی ماه امسال با 
تمام فروش��ندگان برند های بدون 
مج��وز رس��می پوش��اک برخورد 

قاطع و جدی می شود.
  به گ��زارش ایس��نا، منطقه خلیج 
ف��ارس، س��ردار علی موی��دی در 
حاشیه سفر به بندرعباس در جمع 
بدلیل  افزود: هرمزگان  خبرنگاران، 
موقعی��ت جغرافیایی و ب��الا بودن 
حج��م مب��ادلات تج��اری در خط 

مقدم قاچاق سوخت، کالا و ارز در 
کش��ور قرار دارد و روزانه بین ۲ تا 
۳ میلیون لیتر سوخت از این استان 

قاچاق می شود.
وی با بی��ان اینکه از ابتدای س��ال 
تاکن��ون ۲7 میلی��ون لیت��ر ان��واع 
سوخت خارج از شبکه در هرمزگان 
کشف و ضبط ش��ده است، تصریح 
کرد: این میزان کشفیات نسبت به 
مدت مشابه پارسال ۱4 برابر رشد 

داشته است.
مویدی با اش��اره به اینکه بیشترین 

س��وخت قاچ��اق و کش��فیات آن 
بندرخمی��ر،  شهرس��تان های  در 
بندرعباس، میناب، سیریک و حوزه 
دریای عمان بوده است، خاطرنشان 
کرد: یکس��ان نبودن قیمت سوخت 
در کش��ور های همس��ایه از دلایل 
افزایش قاچاق س��وخت در کش��ور 

است.
رئیس س��تاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز با بیان اینکه دولت الکترونیک و 
اس��تفاده از سامانه های متمرکز بین 
دستگاهی می تواند قاچاق سوخت و 

کالا را کاهش و متوقف کند، اضافه 
کرد: در نشس��ت مدیران اس��تانی 
ب��ا مع��اون اول رئی��س جمهور در 
هرمزگان راه کار های مناسب برای 
جلوگیری از قاچاق و کاهش خروج 

سرمایه مردم ارائه و اعلام شد.
مویدی بیان کرد: بخش��ی از قاچاق 
سوخت و کالا در این استان سازمان 
یافته و بخشی نیز متفرقه و پراکنده 
اس��ت ک��ه مس��ئولان مربوطه در 
هرم��زگان برخورد جدی با عاملان 

و باند های قاچاق دارند.

رئیس س��تاد مبارزه ب��ا قاچاق کالا 
و ارز اضاف��ه ک��رد: ب��ا هماهنگ��ی 
دس��تگاه های مختلف از ابتدای دی 
ماه امس��ال ب��ا تمام فروش��ندگان 
برند ه��ای ب��دون مج��وز رس��می 
پوش��اک برخ��ورد قاط��ع و جدی 

می شود.
وی در پایان عن��وان کرد: پیش از 
این ب��ه قاچاقچی��ان برند های فاقد 
اعتبار هش��دار و تذکر داده ش��ده 
و ب��رای ادای توضیح��ات به محل 

احضار شده اند.

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اعلام کرد:

برخورد قاطع و جدی با تمام فروشندگان برند های بدون مجوز رسمی 

ده  از  زدای��ی  نم��ک  ظرفی��ت  گف��ت:  قصم��ي  مهن��دس 
میلی��ون ب��ه ۲۳میلی��ون مترمکع��ب رس��یده اس��ت ک��ه 
تاپای��ان دول��ت دوازده��م ب��ه ۶۷میلی��ون مترمکع��ب در 
ش��بانه روز م��ی رس��د ک��ه درنتیج��ه 5۰ درصد نی��از ابي 
 اس��تان از طری��ق پ��روژه هاي نم��ک زدایي  تامی��ن خواهد

 شد.
مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب هرمزگان در مراسم افتتاح 
فاز نخست آب ش��یرین کن یکصدهزار مترمکعبی بندرعباس 
گف��ت : در فاز نخس��ت این پروژه ۲۰ه��زار مترمکعب معادل 

۲۳۰ لیتر بر ثانیه وارد مدار شد.
امی��ن قصمی اف��زود: این پ��روژه بااعتبار۲6۰میلی��ارد تومان 

اجراشده است.

وی با اش��اره به اینکه متوس��ط بارندگی اس��تان 5۹ میلی متر 
بوده اس��ت ویکی از بحرانی ترین شرایط بارندگي ها را داشته 
ایم، اظهار داش��ت:  حوزه آبریز اس��تقلال و ش��میل ونیان که 
تامین کننده آب بندرعباس است، هیچ ذخیره آبی نداشته که 
تلاش کردیم از ظرفیت ایجاد منابع ابي پایدار درکنار مدیریت 

مصرف وتقاضا استفاده نماییم.
فصمی افزود: اگر از ظرفیت آب ش��یرین کن استفاده نمی شد، 
در تامی��ن آب جمعی��ت 7۰۰هزارنفری با مش��کل مواجه می 

شدیم.
مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان گفت: ظرفیت نمک زدایی 
از ده میلیون به ۲۳میلیون مترمکعب رس��یده اس��ت و تاپایان 
دولت دوازدهم به 67میلیون مترمکعب در شبانه روز می رسد 

ک��ه درنتیج��ه 5۰ درصد نیاز ابي اس��تان از طریق پروژه هاي 
نمک زدایي  تامین خواهد شد.

وی خواس��تار حمایت دولت در رفع مش��کل نقدینگی و تامین 
ارز دولتی جهت س��رمایه گ��ذاری در حوزه آب و احداث آب 

شیرین کن ها در استان شد.
فصمی اظه��ار امیدواری کرد؛ با حمای��ت دولت تدبیر و امید، 
آب ش��یرین کن یکصدهزار مترمکعبی تا پایان س��ال آینده به 

بهره برداری برسد.
ش��ایان ذکر اس��ت؛ در این آیین معاون اول رئیس جمهور از 
مدیرعامل آبفاي هرمزگان، س��رمایه گذار و دست اندرکاران 
پ��روژه یکصد ه��زار مترمکعبي بندرعباس با اه��دا لوح تقدیر 

قدرداني کرد. 

۵۰ درصد نیاز آبي استان از طریق پروژه هاي نمك زدایي تامین خواهد شد

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان:

وزیر نیرو گفت: 4۰ آب ش��یرین کن با ظرفیت ۲8۰ 
هزار مترمکعب در دولت تدبیر و امید اجرا و راه اندازی 
شده اس��ت که که ۳۰ مورد آن با ظرفیت 19۲ هزار 

مترمکعب در استان هرمزگان قرار دارد.
"رضا اردکانیان" در آیین بهره برداری از مرحله نخس��ت 
آب  شیرین  کن ۱۰۰هزار مترمکعبی بندرعباس با حضور 
مع��اون اول ریی��س جمهوری اظهار ک��رد: در طول پنج 
س��ال اخیر بیش از پنج میلیون نفر در روستاها از نعمت 
دسترس��ی به شبکه های آب س��الم و بهداشتی برخوردار 
ش��ده اند.وی ادامه داد: اکنون حدود 75 درصد جمعیت 
روستایی از نعمت آب آشامیدنی سالم برخوردار هستند 
که در دنیا غرورآمیز اس��ت.وزیر نیرو در خصوص طرح 
نمک زدای��ی از آب دریا برای مصرف آب ش��رب مردم 
بندرعباس نیز گفت: حضور سرمایه گذاران نقش مهمی 
در طرح آب شیرین کن ۱۰۰ هزار مترمکعبی داشته که 
امیدواری��م طبق برنامه، مرحله ه��ای بعدی نیز زودتر به 

بهره برداری برسد.
اردکانیان ادام��ه داد: همچنین 7۱ طرح نمک زدایی در 
حال س��اخت و بهره برداری است که میزان تولید آن در 
ش��بانه روز به 4۱۰ هزار میلیون مترمکعب می رس��د.وی 

تاکید کرد: سهم دولت تدبیر و امید در موضوع نمک زدایی، 
4۰ آب شیرین کن با ظرفیت ۲8۰ هزار مترمکعب است 
ک��ه ۳۰ م��ورد آن با ظرفیت ۱۹۲ ه��زار مترمکعب در 
استان هرمزگان قرار دارد.وزیر نیرو در خصوص وضعیت 
قرارداده��ای آب ش��یرین کن ها نیز بیان ک��رد: تا کنون 
۱4۲ قرارداد مشارکت بخش خصوصی با حجم 7۳ هزار 
میلی��ارد ریال از ابتدای دول��ت یازدهم و پیش از آن به 
امضا رسیده است.به گفته اردکانیان، این حجم قراردادها 
 از دولت یازدهم تا کنون به 5۰ هزار میلیارد ریال رسیده

 است.وزیر نیرو یادآور شد: همچنین با ۳۲ هزار مترمکعب 
آب، همه جزیره های راهبردی توس��ط آب شیرین کن ها 
در ش��بانه روز تامین می ش��ود.به گفته وی، قرارداد آب 
شیرین کن ۱۰۰ هزار مترمکعبی با بهره برداری ۲۱ ساله 
به میزان ۲4۰ میلیون دلار س��رمایه گذاری در سال ۹۱ 
منعقد ش��د.اردکانیان ادامه داد: ن��رخ پایه فروش برای 
ش��ش س��ال نخس��ت از جانب س��رمایه گذاران و خرید 
تضمینی توسط ش��رکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 
برای هر متر مکعب ۲۱۰۰ تومان و برای ۱5 س��ال بعد 

به ازای هر مترمکعب 675 تومان است.
وزیر نیرو اضافه کرد: بر اس��اس صورت مالی س��ال ۹6 

قیمت تمام ش��ده آب آش��امیدنی ش��هری ۹76۰ ریال 
و روس��تایی ۱۰ هزار و۹8۳ریال محاس��به ش��ده است.

اردکانیان افزود: در همین س��ال تنه��ا 48 درصد قیمت 
تمام شده از مش��ترکان شهری و در بخش روستایی ۲4 
درصد قیمت تمام ش��ده از مش��ترکان دریافت می شود؛ 
بنابراین دقت در ش��یوه مصرف آب بس��یار مهم و حایز 
اهمیت است.وی در بخش افزایش ظرفیت نیروگاهی نیز 
بی��ان ک��رد: از ابتدای آغاز به کار دولت در س��ال ۹۲ تا 
کن��ون نزدیک به ۱۰ هزار مگاوات به ظرفیت نیروگاهی 
کش��ور افزوده ش��ده و اکنون افزون بر ۱۹ هزار مگاوات 

نیروگاه در ۲7 استان کشور در دست احداث است.
وزی��ر نیرو اظهار امیدواری ک��رد: تا پایان دولت تدبیر و 
امید ظرفیت نیروگاهی کشور به ۱۲ هزار مگاوات برسد.

اردکانیان در خصوص برق روس��تایی نیز ابراز داش��ت: 
آمار برق دار کردن دو هزار و ۳7۱ روستا و اکنون تعداد 
روس��تاهای برق دار کشور با 4.5 میلیون خانوار به بیش 

از 57 هزار روستا رسیده است.
وی اظهار کرد: این که تمام روس��تاهای بالای ۱۰ خانوار 
کش��ور برق دار ش��ده اند، نتیج��ه تلاش بی��ش از پیش 

سال های اخیر است.

وزیر نیرو در آیین بهره برداری از فاز اول آب شیرین کن بندرعباس عنوان کرد:

 هرمزگان بیشترین پروژه های نمك زدایی را دارد

می توانیم در بخش گردشگری سالانه 200 هزار فرصت شغلی ایجاد کنیم



گروه گزارش- آفتاب جنوب 
دفتر نیمه مکانیزه صدور کارت  هوش��مندملی 
در شهرس��تان بندرعب��اس واق��ع در بلوار امام 
حس��ین )ع( که از سال 95 با حضور فرماندار، 
مدی��رکل ثب��ت احوال و رئی��س و اعضاء وقت 
شورای شهر افتتاح شد و یکسال پیش از رونق 
زی��اد و ازدح��ام جمعی��ت برخوردار ب��ود این 

روزها در استانه تعطیلی قرار گرفته است.
دقیق��ا در تیرماه ۹6 نگارنده جهت تحویل کارت ملی 
به این مرکز مراجعه کرد و بعداز س��ه روز توانس��ت 
در روز س��وم کارت خودرا به علت شلوغی و ترافیک 

مراجعه کنندگان تحویل بگیرد.
در هفته گذش��ته که برای انجام کارت سوخت به این 
دفتر در بندرعباس مراجعه ک��ردم در کمال ناباوری 
با خلوتی غیرمنتظره ای مواجه ش��دم، از یکی از س��ه 
پرس��نل موجود دلیل این آرامش و س��کوت را جویا 
شدم که ایشان گفت: از ۱5 نیروی موجودمان همه را 
تعدیل کردیم و  فقط دو نفر باقی مانده اند و ما هم به 
دلیل مش��کلاتی که پیش آمده تا چند روز دیگر باید 

ترک کار کنیم.
س��راغ مدیر مرکز را گرفتم؛ خانم فروزنده ایران پور 
مدیر فعلی مرکز مکانیزه تحویل کارت هوش��مند ملی 
در شهرس��تان بندرعباس گفت: این مرکز به صورت 
رس��می در دی ماه س��ال ۹5 با حضور رییس شورای 
ش��هر وقت ، فرماندار بندرعب��اس و حضور مدیرکل 
ثبت احوال هرمزگان افتتاح شد و تمامی مسئولان قول 
مساعد مبنی بر حمایت از این مرکز و بخش خصوصی 
دادند که باعث دلگرمی ما کارکنان و س��ایر شرکاء و 

سرمایه گذاران شد.
وی افزود: در حال حاضر 54۰۰ کارت ملی هوش��مند 
صادر ش��ده در بایگانی مرکز موجود است که تاکنون 
صاحبان آنه��ا مراجعه نکرده اند . امروز که می بینید 
مرکز ما علیرغم رونق و ازدحام گذش��ته بس��یار آرام 
و خلوت اس��ت در سال گذش��ته روزانه بین 7۰۰ الی  
۱45۰ کارت ملی هوش��مند تحویل می دادیم، امّا در 

ح��ال حاضر فقط روزانه بین 7۰ الی ۹۰ کارت تحویل 
می ش��ود و این امر به علت مش��کلات پیش آمده و 
ع��دم تدبیر مدی��رکل ثبت احوال در ام��ور محوله و 
تصمیمات غیر کارشناسی در برونسپاری خدمات بوده 

است.
مدیر دفتر مکانی��زه تحویل کارت ملی در بندرعباس 
تاکید کرد: باید نگاه دولت یا س��ازمان ثبت احوال بر 
حفظ و تداوم و ایجاد هم افزایی با بخش خصوصی می 
باش��د. علی ای حال با عنایت به لزوم عملیاتی ش��دن 
کارتهای هوش��مند ملی در س��طح گسترده تر  و لزوم 
احصاء خدمات جدید برای دفاتر ارائه کننده خدمات 
هویت��ی ، از جمله امضاء الکترونیک��ی و ... تنها راهکار 
باقی مانده برای حفظ این مجموعه و س��ایر دفاتر می 
باشد که باید مدیران اس��تان در این خصوص اهتمام 

ویژه ای داشته باشد.
بس��راغ آقای مهرداد مسعودی نماینده دفاتر سرمایه 
گذار رفتم که ایش��ان ه��م با انتقاد از سیاس��ت های 
دوگانه مدی��رکل ثبت اح��وال هرم��زگان گفت: این 
مرکز با حضور مس��ئولان در سال ۹5راه اندازی شد و 
درابتدای امر جناب مدیرکل ثبت احوال قول مس��اعد 
مبن��ی بر واگ��ذاری خدمات متعدد جه��ت رونق این 
مرکز که بصورت نیمه مکانیزه وبا ۱5پرسنل اداره می 
شد و به جرات می توان گفت یکی از مراکز موفق در 
سطح کش��ور در ارائه خدمات تحویل کارت هوشمند 
ملی می باشد داد، که بعد از هشت ماه فعالیت مستمر 
و پاس��خگویی به موقع به ارباب رجوعان متاس��فانه با 
اتخاذ سیاس��ت هایی که از سوی مقام بالادستی صادر 

می شد رفته رفته رونق را از این مرکز گرفت .
آقای مس��عودی گفت: ای��ن مرکز به عن��وان دومین 
مرکز تخصصی در کش��ور بعد از تهران می باش��د که 
با توجه به اینکه اس��تان هرمزگان با ش��رایط خاص و 
منطقه محروم می باش��د، توانستیم با اجرای این پروژه 
استان دوم کشور و پیشرو در اجرای کیفی این خدمت 
برون سپاری شده توسط ثبت احوال  استان هرمزگان 

بشویم.
وی اف��زود: بنده ب��ر این عقیده ام ک��ه مدیرکل ثبت 

اح��وال هرمزگان باید از ظرفی��ت بخش خصوصی به 
نحو احس��ن اس��تفاده می کرد و تدابیر لازم را جهت 
حف��ظ و گس��ترش توان بخ��ش خصوص ب��ه عنوان 
بازوه��ای توانمند خود و بخ��ش دولتی به عمل آورده 
و ب��رای تداوم حض��ور مراکز این چنین��ی تدابیر ویژه 

ای می اندیشید.
وی گفت: درابتدای امر به پیش��نهاد شخص مدیرکل 
بنده و س��ایر ش��رکاء ترغیب به راه اندازی این مرکز 
شدیم تا بار ترافیک مراجعان جهت صدور کارت ملی 
هوش��مند را از دوش ثب��ت احوال برداری��م تا بتوانیم 
خدمات رس��انی بهتری به ش��هروندان داش��ته باشیم 
و موف��ق هم ش��دیم؛ با تلاش ش��بانه روزی پروژه راه 
ان��دازی این مرکز را در هفته ثبت احوال افتتاح کرده 
و۲5۰میلیون تومان سرمایه گذاری گردید و برای ۱5 
نفر اش��تغال مس��تقیم ایجاد کرد    تا مردم دسترسی 

بهتر ب��ه خدمات ثبت احوال داش��ته و تحویل آنی و 
مکانیزه صورت گیرد. کاری که در نوع خود در کشور 

بی نظیر بوده است.
نماین��ده ش��رکاء مرک��ز مکانیزه تحوی��ل کارت ملی 
هوش��مند افزود: متأس��فانه با سیاس��ت های شخص 
مدیرکل و عدم کار کارشناس��ی موجبات از بین رفتن 
مرکزی��ت ای��ن مجموع��ه جهت تحوی��ل کارت های 
صادرشده گردید که با اهداف اولیه تأسیس آن کاملًا 
متضاد بوده اس��ت و نتیجت��اً کارت ها بین دفاتر دیگر 
در س��طح شهر توزیع شد تبعات آن گریبان گیر همه 
دفاتر س��رمایه گذار شهرس��تان و بیکاری کارکنان و 
سرمایه س��وزی شد که مستندات و دستاوردهای این 

تصمیمات بر همه مبرهن و روشن گردید.
مس��عودی گفت: الحم��دلله تاکنون حت��ی یک مورد 
نارضایتی از ارباب رجوع نداشته ایم و سعی مان همواره 

بر افزایش کیفیت خدمات و تکریم ارباب رجوع بوده 
اس��ت و موفق هم بوده ایم چون همواره س��عی مان بر 
اس��تفاده بهینه از سیس��تم ها مکانیزه، انجام آموزش 
ها مس��تمر برای کارکنان و بهره گی��ری از فناوری و 
اطلاع��ات روز ب��ه مردم بوده و س��رمایه گذارانی که 
اینجا جمع شده اند عمدتاً از دفاتر منتخب سطح شهر 
می باش��ند و نیازی به س��ود مجموعه نداشته اند اما 
همواره نگران عدم تحقق وعده ها و حمایت های انجام 
نش��ده جناب مدیرکل ثبت احوال در کاهش فرصت 
 های اشتغالزایی و از بین رفتن سرمایه بخش خصوصی

  بوده اند.
مس��عودی گفت: متاس��فانه با توجه به ش��رایط پیش 
آمده تعداد پرس��نل از ۱5به س��ه نفر کاهش داده و 
تنها ماحصل کار دوس��اله بدهی های زیادی است که 
بر گُرده س��رمایه گذاران گذاشته شده باید بگویم هر 
س��رمایه گذار بخش خصوصی توقع و انتظار دارد در 
این برهه از زمان مس��ئولان ارش��د اس��تان نسبت به 
نظارت ، آموزش و توجیه��ات جدی را برای مدیران 
خ��ود حداق��ل جهت حفظ و اس��تفاده از ت��وان بخش 
خصوص��ی باقی مانده در برونس��پاری ارائه خدمات و 
سیاس��ت گذاری ه��ا آتی بعم��ل آورده و تدابیر ویژه 
بیاندیش��ند ت��ا با اعتماد س��ازی برای اف��کار عمومی 
موج��ب ایج��اد علاقه و فرص��ت های جدی��د برای  
بازده��ی اقتصادی هرگونه س��رمایه گ��ذاری بوجود 
آید علی ایحال  امید اس��ت جناب استاندار با حمایت 
عمل��ی و قاطع از بخش خصوص��ی جدیت خود را در 
صیانت از س��رمایه های  بخش خصوصی در راستای 
اه��داف دولت برای خروج از مش��کلات اقتصادی به 
مدیران دستگاه های اجرایی باز یادآوری نمایند، و بنا 
به توصیه جناب دکت��ر جهانگیری معاون اول محترم 
رئیس جمهور ))دس��ت سرمایه گذاران را بگیرند و از 
آنها حمایت شود(( تا خدایی ناکرده به حال و روز این 

مجموعه گرفتار نشوند. 
این مقام مسئول افزود: متاس��فانه سیاست گذاری ها 
و حمای��ت های ش��خص مدیرکل در ابت��دای اجرای 
پروژه سازوکار لازم را ایجاد امّا در ادامه چتر حمایتی 
بدلایل خاص برداش��ته شد و اینجا س��رمایه گذاران 
و کارکن��ان فعال در بخش خصوصی دچار خس��ارات 
مادی و معنوی زیادی شدند تا آنجا که نه تنها سودی 
از ای��ن هم��کاری با بخ��ش دولتی و س��رمایه گذاری 
حاص��ل نگردید بلکه  اصل س��رمایه هم از بین رفت 
و باعث ش��د کارتهای صادره بین دفاتر ش��هر پخش 
ش��ود و الان ای��ن اقدام موجب ورشکس��تگی ،تعطیلی 
مجموعه و بی��کاری کارکنان و از بین رفتن س��رمایه 
گ��ذاری انجام ش��ده گردی��د و همچنی��ن در مقطعی 
باعث س��رگردانی و نارضایتی مردم شد.ش��ایان ذکر 
اس��ت مدتها قبل ما دغدغه و چالش��های پیش رو را 
حضوراً به جناب استاندار در میان گذاشتیم و همچنین 
با مشقت های زیاد توانس��تیم از مدیرکل ثبت احوال 
وقت ملاقات گرفته و با ایش��ان نیز موضوع را مطرح 
نمودیم که مش��کلاتی وج��ود دارد و در صورت عدم 

اخذ تصمیمات کارشناسی و تمهیدات مدبرانه موجب 
تعطیلی این مجموعه خواهد ش��د و هیچ دس��تاوردی 
جزء س��رگردانی مردم و بلاتکلیفی آنها و سرخوردگی 
بخش خصوصی را در پی نخواهد داشت. اما متأسفانه 
توجهی به این دغدغه ها نشد و هیچ مرجعی همراهی 
نکرد و البته در م��وردی قول برخورد را دادند که بنا 
ب��ه دلایل خاص قولهای رس��یدگی هم  که داده ش��د 
محقق نگردید. البته قرار بود یکسری خدمات از اداره 
کل ثب��ت احوال به این مجموعه واگذار ش��ود تا رونق 
اقتص��ادی برای بخش خصوصی بوجود آید که باز هم 
مورد بی توجه��ی قرارگرفت و به دلایل خاص محقق 

نگردید و ما به نقطه ورشکستگی رسیدیم.
وی اف��زود: انتظارمان از جناب اس��تاندار این اس��ت 
ک��ه در حمای��ت از بخش خصوصی به خواس��ته ها و 
نیازهای سرمایه گذاران توجه کرده و از آنها به عنوان 
بازوهای بخش دولتی حمایت نمایند نه اینکه از بخش 

خصوصی استفاده ابزاری گردد.
با همه این تفاس��یر بخش خصوص��ی در کنار اهداف 
افزای��ش کیفیّ��ت و کمیّت  خدمات به م��ردم ، توقع 
انتفاع جهت ت��داوم خدمات کیفی و حفظ توان جهت 

استمرار خدمات را دارد.
در ادامه لازم به ذکر اس��ت اگر همین سه نفر پرسنل 
ه��م ترک کار کنند ما چگونه باید پاس��خگوی س��ایر 
کارکنان در س��ایر بخش��ها باش��یم در ابتدا بنا به قول 
مساعدت جناب مدیرکل ش��روع کردیم و تصورمان 
بر این ب��ود که مجموعه در فضای��ی بالغ بر۳۰۰ متر 
با امکانات بس��یار مناس��ب می تواند رف��اه و آرامش 
خاط��ر ش��هروندان را فراهم نماید که اینگونه نش��دو 
انگیزه و توان ما گرفته ش��د قرار اس��ت بعداز تعطیلی 
تمامی کارت های صادر ش��ده به ثب��ت احوال انتقال 
یافته و مجددا همان روند س��ابق در ارائه خدمات به 

شهروندان ایجاد شده و سیرقهقرایی خواهیم داشت.
مس��عودی در پایان گفت: امیدواریم جناب اس��تاندار 
تدابیر ویژه ای دراین خصوص بیاندیشند و از مدیران 
دولت��ی و دس��تگاه های اجرای��ی بخواهند ب��ا روحیه 
جهادی در راستای استفاده از توان و ظرفیتهای بخش 
خصوص��ی و صیانت از س��رمایه گذاری ه��ای انجام 
ش��ده مانع از تعطیلی مجموعه های خودگردان شوند 
بخ��ش خصوصی در حال حاضر نی��از به جلب اعتماد 
از س��وی دولت دارند تا زمینه را برای بازگشت امید 
ب��ه حاد مردم ب��رای ارائه خدمات بهتر و دسترس��ی 
آس��انتر شهروندان به خدمات مورد نیازشان را فراهم 
کنند. قطعاً در چنین شرایطی دولت با استفاده از همه 
ظرفیت ها و بکارگیری آنها در عبور از چالش��ها پیش 

رو موفق خواهد بود. 
* موارد گفته شده حرف های مدیرو سرمایه گذار 
دفتر تحویل کارت ملی هوش��مند در بندرعباس بود 
ک��ه عینا وبدون هیچگونه جانبداری منتش��ر ش��د و 
بسراغ افش��اری نژاد مدیرکل ثبت احوال هرمزگان 
رفتیم و صحبتهای ایش��ان را هم شنیدیم که عینا در 

ذیل بدون هیچگونه پیش داوری می آوریم.
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می��راث  کل  اداره  گردش��گری  مع��اون 
فرهنگ��ی، صنای��ع دس��تی و گردش��گری 
هرمزگان از اش��تغال بیش از دو هزار نفر 
 در خانه ه��ای بوم گ��ردی هرمزگان خبر

داد.
ب��ه گزارش ایس��نا، منطقه خلی��ج فارس، 
فائق��ه اتابک ب��ا بیان اینکه از این ش��مار 
هزار و 18۲ نفر بصورت مس��تقیم اس��ت، 
اف��زود: 118خان��ه بوم گردی در اس��تان 
فع��ال قش��م  آزاد  منطق��ه  و   هرم��زگان 

 است.
وی اظهار کرد: گردشگران برای دریافت 
فهرست خانه های بوم گردی به آژانس های 
مس��افرتی و دفات��ر می��راث فرهنگی در 
 قشم و شهرس��تان های هرمزگان مراجعه

 کنند.
اتابک بیان کرد: خانه های فعال بوم گردی 
هرمزگان در روس��تا های پاتل ایسین، تل 
سیاه، سرخون، هماگ بالا، روستا های سلخ، 
طبل، تبرزین و س��هیلی قش��م و شهر های 

 کنگ، پارسیان، رودان و جزیره هرمز قرار
 دارد.

می��راث  کل  اداره  گردش��گری  مع��اون 
فرهنگ��ی، صنای��ع دس��تی و گردش��گری 
هرم��زگان اضاف��ه ک��رد: ب��ه متقاضیان 
گ��ردی  ب��وم  خانه ه��ای  ان��دازی  راه 
ب��ا توج��ه ب��ه حج��م س��رمایه گ��ذاری 
 تس��هیلات با کارمزد 4 درص��د پرداخت 

می شود.
وی ادام��ه داد: س��بک معم��اری س��نتی 

خانه های ب��وم گردی، پذیرای��ی محلی و 
اج��رای آئین ه��ای بوم��ی از ویژگی های 
هرم��زگان در  بوم��ی   خانه ه��ای 

 است.
اتابک با اشاره به اینکه سالانه نزدیک به 
5 میلیون نفر گردش��گر به هرمزگان سفر 
می کنند، اضافه ک��رد: بیش از 4۷ درصد 
از جمعیت هرمزگان در روس��تا ها ساکن 

هستند.

اشتغال بیش از دو هزار نفر در خانه های بوم گردی هرمزگان

www.aftabjnews.ir

تنها مرکز نیمه مکانیزه تحویل کارت هوشمند ملی شهرستان بندرعباس تعطیل شد

در خصوص گلایه مندی مدیران مرکز تحویل 
کارت ملی هوش��مند با مدی��رکل ثبت احوال 
هرمزگان هم گفت وگویی انجام دادیم که در 

پی می آید:
مدی��رکل ثب��ت اح��وال هرم��زگان با اش��اره 
دفات��ر  صاحب��ان  از  تع��دادی  گلای��ه  ب��ه  
پیش��خوان و صدور وتحوی��ل کارت های ملی 
هوش��مند در بندرعب��اس گف��ت: ب��ا توجه به 
قرارداده��ای موج��ود م��ا هیچگون��ه تعه��دی 
در قب��ال س��ود وزی��ان ای��ن دفات��ر نداری��م 
وبعض��ا در ابت��دای امر علاقمن��دان را از وجود 
 س��ختی و مش��کلات راه مطلع کرده و گوشزد 

می کنیم.
وی اف��زود: در س��ال ۹5 مکان��ی از نظ��ر فیزیک��ی 
کوچک و نامناس��ب ب��رای تحوی��ل کارت های ملی 
شهرس��تان  ثب��ت  اداره  در  ش��هروندان  هوش��مند 
بندرعب��اس درنظ��ر گرفته ش��ده بود که با بررس��ی 
های انجام ش��ده ب��ه این نتیجه رس��یدیم که این امر 
موجبنارضایت��ی مردم و س��رگردمی و ازدحام خواهد 
ش��د و تصمیم گرفتیم این امر برونس��پاری ش��ده وبه 
بخ��ش خصوصی واگذارش��ود.در آن زمان در ش��هر 
بندرعباس 4دفتر مشغول به فعالیت بود که ظرف دو 
 سال تا کنون تعداد دفاتر به ۱۰دفتر پیشخوان رسیده

 است. 
افش��اری نژاد گفت: برای واگ��ذاری خدمات تحویل 
کارت مل��ی هوش��مند ۳ دفت��ر اقای موس��وی، خانم 
صب��وری و بندری اعلام آمادگی کرده که با س��رمایه 
گذاری ش��خصی اقدام ب��ه راه ان��دازی مرکز تحویل 
کارت ملی هوش��مند نموده ودر کارگروه اس��تانداری 
اعلام ش��د این دفتر وجاهت قانونی نداش��ته و شخصا 
ورود ک��رده واز فعالی��ت این مرکز حمای��ت کرده و 
اع��لام نمودم ب��رای افزای��ش رضایتمن��دی مردم و 
تس��هیل در امور این مرک��ز فعالیت خودرا ادامه دهد 
 ودر حال حاضر مصلحت نیس��ت که این مرکز منحل

 شود.
وی افزود: متاس��فانه این مرکز که با شراکت سه دفتر 
فعال شهر بندرعباس ش��روع بکار کرده بود متاسفانه 
هیچگدام از مدیران حضور نداش��تند و فقط پرس��نلی 
ک��ه در حال انجام کار بودند آنجا حضور داش��ته و به 
هیچ وجه پاس��خگوی مش��کلاتی که روزانه پیش می 
آم��د و ازدحام جمعی��ت و ... نبودن��د از طرف دیگر 
جناب اکرمی و فرمان��دار مرتب با بنده تماس گرفته 
و مرات��ب نارضایتی م��ردم را از عدم پاس��خگویی و 

ش��لوغی دراین مرکز گوش��زد م��ی کردن��د و دوبار 
بن��ده  به اتفاق مدیرحراس��ت به ای��ن مرکز مراجعه 
کردیم وش��اهد م��واردی از بی نظم��ی و عدم تکریم 
ارب��اب رجوع بودیم و چندبار هم تذکراتی داده ش��د 
ک��ه متولیان توجه نکرده و بعضا درخواس��ت افزایش 
تعرفه ها را داش��تند که بنا به اس��تعلام از س��ازمان 
در تهران اعلام ش��د چون در هرمزگان س��قف تعرفه 
ها درنظر گرفته ش��ده وبا توجه به ش��رایط اقتصادی 
م��ردم نیازی به افزایش تعرفه نیس��ت که متاس��فانه 
ای��ن مرکز طرف دوس��ه هفت��ه تحوی��ل کارت های 
 هوش��مند را از ۲هزار تومان ب��ه ۲5۰۰تومان افزایش

 دادند .
ویو گفت: به دلیل ش��لوغی مرک��ز تجهیزات و نیروی 
انس��انی از اداره شهرس��تان به مرکز ارسال نمودیم تا 

روند کار بهتر صورت گیرد.
وی در پاس��خ به این سوال که اگر دفتری تخلف کرد 
چ��ه برخوردی خواهد ش��د افزود:  بای��د عرض کنم 
دفات��ری که تخلفاتی داش��ته باش��ند در زمینه تکریم 

ارب��اب رجوع و... ب��ار اول تذکرداده می ش��ود و در 
نهای��ت یا پروان��ه فعالیت تمدید نمی ش��ود ویا قطع 
همکاری می کنیم کمااینک��ه یک دفتر در حاجی آباد 

قطع همکاری کرده ایم.
وی گف��ت: یک��ی از مهمتری��ن تخلف��ات ای��ن مرکز 
اس��تفاده از نرم اف��زاری بود که س��رورش در خارج 
از اس��تان بوده و بنا به مس��ایل امنیت��ی که با هویت 
ش��هروندان س��روکار دارد در بازرسی س��ال ۹6 که 
توس��ط بازرس عملکرد از تهران آمده بود انجام ش��د 
اعلام ش��د که حتما بایدس��رور در بندرعباس باشد و 
مدی��ران دفتر هم اع��لام نمودند که ب��ه علت گرانی 
 اق��لام نم��ی توانند س��رور در بندرعب��اس خریداری

 نمایند.
افش��اری نژادگفت: رفته رفته استقبال مردم به دلیل 
رفع نیازش��ان کم ش��ده و در حال حاض��ر هرمزگان 
رتب��ه اول کش��ور را در صدور و تحوی��ل کارت ملی 
هوش��مند دارد و حدود 85درصد واجدالش��رایطین را 
پوش��ش دادیم. در حالی که سوم دیماه وارد صدمین 

س��ال تاس��یس ثبت احوال می ش��ویم و هفته ثبت را 
پی��ش رو داریم مدیران این دفتر ط��ی نامه ای پایان 
هم��کاری خ��ودرا ۳۰آذر و درنام��ه دوم ۲5آذر و 
نام��ه اخر ۲۲اذرم��اه اعلام نم��وده و اتم��ام قرارداد 
مل��ک را بهانه کرده ک��ه رایزنی نمودیم ت��ا با مالک 
ح��رف بزنیم وفرج��ه یکماهه بگیری��م تاتمامی کارت 
های ش��هروندان را درهمین مرک��ز تحویل داده وبعد 
هم��کاری را پایان دهیم که مدی��ران مرکز تصمیم به 
جم��ع مرکز و قطع همکاری ک��رده اندو مردم احتمال 
زیاد دچ��ار چالش خواهند ش��د که ب��ه همین خاطر 
طی این هفته چهار جلس��ه ب��ا کمیته تعیین صلاحیت  
گرفت��ه ایم و ق��رار براین ش��ده که تمام��ی کارتهای 
هوش��مند به اداره ثبت شهرستان منتقل شده و از روز 
ش��نبه ۲4آذرماه ش��هروندان بعداز اعلام پیامکی می 
 توانند جهت تحوی��ل رایگان کارت های خود مراجعه

  نمایند.
وی گفت: س��رمایه گذاران ای��ن مرکز در حال حاضر 
در دفاتر پیش��خوان خود تمامی خدمات ثبت احوال را 
به م��ردم ارائه داده و از نظ��ر اقتصادی هم به صرفه 
اس��ت و این مرکز از ابتدای امر با هدف فقط تحویل 
کارت های صادر ش��ده توسط این سه دفتر و دو دفتر 
شاکری و داستان که بعدا اداره پست هم به آن اضافه 
ش��د قرار بود همکاری نماید و هیچ قولی مبنی بر ارائه 
خدمات بیشتر نداده ایم و با توجه به ترافیک وازدحام 
جمعی��ت و نارضایتی ارباب رجوع کارت هایی که در 
دفات��ر دیگر تحویل گرفته می ش��د پس از صدور به 
همان دفاتر ارجاع داده می شد تا شهروندان با مراجعه 
به انجا کارت خودرا که نزدیک ترین مکان به انهاست 

تحویل بگیرند.
  وی در پاس��خ به این س��وال که مدیران مرکز اعلام 
نمودن��د چندی��ن بار ب��ه اداره ثبت مراجع��ه کرده و 
مدیرکل انهارا نپذیرفته اس��ت افزود: بنده فقط مدیر 
و مدیرفن��ی را که جایگاه قانون��ی و حقوقی دارند می 
توانند بپذیرم وافرادی که بدون هیچ س��مت و عنوان 
دراین مرکز نامه بدس��ت مراجعه می کنند نمی توانم 
بپذیرم و جواب مدی��ران را هم به صورت کتبی داده 
ام .اگر مس��ئول دفتر که خانم صبوری هست مراجعه 
 نماید حتما پاس��خگو بوده و پذیرای ایش��ان ویا مدیر

 فنی اش خواهم بود.
افش��اری نژاد با اش��اره به اینکه با توجه به نیاز ش��هر 
بندرعب��اس وجمعی��ت 7۰۰هزار نفری تع��داد دفاتر 
را طی دوس��ال به ده دفتر افزای��ش داده ایم گفت: با 
توجه به نیاز روزافزون ش��هروندان ب��ه ارائه خدمات 
ثبتی با مش��ارکت بخش خصوصی تع��داد 6دفتر در 

ش��هر بندرعباس راه اندازی ش��د ک��ه در حال حاضر 
۱۰دفتر مشغول به فعالیت هستند و در سراسر استان 
هم ۳5دفتر مش��غول ارائه خدمات ثبتی هس��تند و ما 
به عنوان مرجع بالادس��تی به هی��چ عنوان تعهدی در 
خصوص س��ود وزیان نداریم و پروانه فعالیت یکساله 
صادر و در صورت انج��ام بهینه کار و رضایت ارباب 

رجوع و روند مناسب کار تمدید خواهد شد.
اس��تانداردهای لازم،  بای��د  گف��ت:  ن��ژاد  افش��اری 
رضایتمن��دی مردم، کیفیت کار ب��دون خطا در روند 

انج��ام امور دفاتر صورت بگیرد ت��ا پروانه فعالیت ها 
تمدید شود.

وی در پاس��خ به اینکه چرا شناسنامه شهروندان فقط 
در اداره ثب��ت چاپ می ش��ود گف��ت: و درهیچ جای 
کش��ور هیچ دفتر اجازه چاپ شناسنامه را نداردوباید 
این روند در درون اداره وبا گذر از فیلترهای بازرس��ی 

انجام شود. 
مدیرکل کل ثبت احوال هرمزگان افزود: تمامی اطلاع 
رسانی ها جهت ارائه خدمات از سوی دفاتر پیشخوان 
توس��ط این اداره کل از طریق صداوس��یما و بصورت 
تبلیغات محیطی جهت اطلاع ش��هروندان انجام شده 

است.
وی در پای��ان اف��زود: بخش خصوصی بدنبال کس��ب 
درآم��د اس��ت و هر ج��ا که درآمد نداش��ته باش��د 
بالافاصله در دفترش را می بندد و میرود وپاسخگوی 
مردم هم نمی باش��د اما ما وظیف��ه داریم بنا به قانون 
تکری��م ارب��اب رج��وع را مدنظر داش��ته و در جهت 

رضایتمندی شهروندان گام برداریم./   

مدیرکل ثبت احوال هرمزگان در گفت وگو با آفتاب جنوب:

تعهدی در قبال سود و زیان دفاتر پیشخوان نداریم
از امروز شنبه کارت های ملی هوشمند در اداره شهرستان ثبت احوال رایگان توزیع می شود

 بنا به دلایل امنیتی اطلاعات افراد 
تعویض ویا صدور شناسنامه توسط 
دفاتر سطح شهر جمع اوری شده 
وبه اداره ارجاع داده می شود 
توسط یك کاربر تمام مشخصات 
فرد متقاضی وارد سیستم می 
شود و پس از گذر از ۵فیلتر 
نظارتی وبازرسی چاپ شده و 

مجددا به دفاتر ارسال شده وبا 
گرفته وجهی دراختیار مراجعان 

گذاشته می شود

دفاتری که تخلفاتی داشته 
باشند در زمینه تکریم ارباب 
رجوع و... بار اول تذکرداده 

می شود و در نهایت یا پروانه 
فعالیت تمدید نمی شود ویا 

قطع همکاری می کنیم کمااینکه 
یك دفتر در حاجی آباد قطع 

همکاری کرده ایم

گزارش



هفته نامه منطقه جنوب کشـور
 اجتماعـی   ،  اقتصـادی  ،  فرهنگـی

گستره توزیع:هرمزگان-سیستان وبلوچستان -کرمان-فارس وبوشهر

مدیرمسئول و صاحب امتیاز : فروغ مسلم زاده
سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول : فرزانه مسلم زاده

آدرس دفتر: چهارراه مرادی - ساختمان آرین -طبقه 4
رتبه 58کشوری در طرح رتبه بندی نشریات کشور  

تلفن :32222701                                         فکس : 32222596
چاپ : نشرفرهنگ اهواز                                      تیراژ:5000 

نمایندگی ها : 
میناب  : غلام نمك پور............................. ۰93۰817۵667

حاجی آباد : حمزه علیمحمدی ..................... ۰917761278۰ 
رودان : حسن دوراندیش ........................۰9173667۰۰3

Email : Aftabjonobnews@Gmail.com

۱( روزنامه نگار ما به واقعیت هاي عیني توجه مي کند و اخبار صحیح و دقیق و 
تفسیرهاي منطقي و منصفانه را در اختیار خوانندگان مي گذارد.

۲( روزنامه ن��گاري ی��ک خدمت اجتماعي اس��ت، نه یک فعالی��ت بازرگاني 
و روزنامه ن��گار همواره براس��اس وج��دان اخلاق عمل مي کن��د. لذا رعایت 
 انص��اف و قض��اوت منصفان��ه در م��ورد عملک��رد مدیران در گزارش��ات ، 
رپرتاژ ها ، خبرها و تحلیل ها و ... از پایه های اصلی اعتقادی مدیر مس��ئول 

روزنامه است.
۳( روزنامه نگار ما اخباري را منتشر مي کند که منبع آنها مشخص باشد. 

 4( اگر هر گونه اشتباه و اعوجاج سهوی در مصاحبه و نقل قول افراد به وجود 
آی��د و مورد اعتراض قرار گیرد روزنامه خ��ود را موظف می داند در همان 

صفحه بلافاصله در اسرع وقت جبران و اصلاح نماید.
5( س��رقت ادبي، مخدوش ساختن متن ها و سندها و حذف اطلاعات اساسي 

رویدادها در روزنامه نگاري مطرود است.

  آفتاب جنوب آیین نامه اخلاق حرفه ای

WWW.Aftabjnews.ir

مقام   معظم  رهبری :
ما مطبوعات را از غرب گرفتیم. غربیها س��ابقه زیادي در حرفه روزنامه نگاري داش��تند. از 
اواخر دوران ناصر الدّین ش��اه هم مطبوعات وارد ایران ش��د و فعّالیتش را آغاز کرد. اوجِ 
 کار مطبوعات، در دوران مش��روطه بود؛ یعني از عهد مظفرالدین ش��اه بتدریج افزایش پیدا 

ک��رد. 
مطبوعاتِ آن وقت را که نگاه مي کنیم، مي بینیم به خلاف اصل روشنفکري در ایران - که 
بارها عرض کرده ام »روشنفکري در ایران، بیمار متولد شد« - کساني که پدیده روشنفکري 

را به معناي غربي و اروپایي اش وارد کش��ور ما کردند، آدمهاي س��المي نبودند./

به صفحه رسمی هفته نامه آفتاب جنوب در  Instagram بپیوندید

Aftabjonobnews  
09303375549

داستانک -شبکه های اجتماعی
40 میلیون گوشی هوشمند در کش��ور وجود دارد .72 درصد جوانان 18 تا 29 
س��ال در شبکه های اجتماعی عضوند . با اس��تقبال فراوان از این شبکه ها ، 
س��هم محتوای تولید شده در ایران چیزی نزدیک به یک در صد است .شبکه 
های اجتماعی بیشتر جنبه مصرفی دارند تا تولید محتوا .ارزش پول و زمان 
از سرگرمی بالاتر است .شبکه های اجتماعی تیغ دو لبه اند . هم می شود در 

جهت مثبت از آنها استفاده کرد هم در جهت منفی.

 امربه معروف از دیدگاه حضرت امام خمینی )ره(:
•  آن ک��س ک��ه م��ی خواهد امر و نهی کند، بداند که آنچه ش��خص مکلف بجا      
نم��ی آورد واج��ب اس��ت و آنچه بجا م��ی آورد باید ترک کند. و بر کس��ی که 

معروف و منکر را نمی داند واجب نیست.
•  آن که احتمال بدهد امر و نهی او تأثیر می کند، پس اگر نمی کند واجب 
نیس��ت.•  آن ک��ه بداند ش��خص معصی��ت کار بنا دارد که معصی��ت خود را 
 تک��رار کند، پ��س اگر بداند ی��ا گمان کند ی��ا احتمال صحیح بده��د که تکرار

 نمی کند واجب نیست.

حسین علی پور 

      وزیر نیرو طرح های تامین آب ش��رب 
بندرعب��اس از س��دهای ش��میل ونی��ان و 
نوس��ازي 16کیلومتر خط اول آبرس��اني از 

میناب به بندرعباس را افتتاح کرد.
 ب��ا افتت��اح پ����روژه تامین آب ش����رب 
بندرعب��اس از س����دهای ش����میل ونیان، 
کمب��ود آب ش��رب جمعیت��ی بال����غ ب��ر 
250هزارنف��ردر بندرعب��اس برط��رف می 
شود. جبران بخشی از کمبود آب شرب کالن 
شهر بندر عباس، اس����تحصال حدود 700 
لیت��ر در ثانیه آب از منابع آبخوان دش��ت 
ش��میل و نشت آب سد نیان و جلوگیری از 
هدر رفت آب حاصل از ش����بکه ویر س��د 
نیان از جمله اه��داف وضرورت های اجرای 
طرح س��دهای شمیل ونیان اس��ت.حفاری، 
تجهی��ز و به��ره ب����رداری از 13حلقه چاه، 
تامی��ن لوله، اجرای پوش��ش و لوله گذاری 
لول��ه های فوال��دی به ط��ول 20 کیلومتر و 
قطرهای 200 تا 900 میلیمتر شامل خطوط 
جم����ع آوري و انتقال، لول��ه گذاری با لوله 
پل��ی اتیلن به ط��ول 450 مت��ر و قطر 200 
میل��ی متر به عنوان رئوس عملی��ات اجرای 
ط��رح تامی��ن آب ش����رب بندرعباس از 
س��دهای شمیل ونیان اس��ت که این طرح 
بااعتبار 250میلیارد ریال در مدت هفت ماه 
اجراش��د.طرح نوس����ازي 16کیلومتر خط 
اول آبرس��اني از مین��اب ب��ه بندرعباس نیز 
بااعتب��ار 800میلیارد ریال نیز توس��ط وزیر 
نیرو ب��ه بهره ب��رداری رس��ید.جلوگیري از 
هدر رفت آب تصفیه ش��ده ارسالي از تصفیه 
خانه میناب به بندرعباس، کاهش چش��مگیر 
نش��تي آب در طول مسیر و افزایش ظرفیت 
انتقال آب از س����د و دشت ش��میل و نیان 
را جمل��ه اه��داف وضروری��ات اجرای این 
طرح اس��ت. اج��رای16 ه��زار و 100متر 
لول��ه ف��وال��دي به قط��ر 1600میلی متر و 
ضخامت 27.14میلی مت��ر، اجراي 14 عدد 
حوضچه شیرآالت، اتصال به خط 1200میلی 
متری بتني موج��ود، خرید و حمل لوله هاي 
فوالدي به قطر 1600میلی متر و پوش����ش 
لول��ه هاي فوالدي به عن��وان رئوس عملیات 
اجرای��ی طرح نوس��ازی 16کیلومتر خط اول 
آبرس��انی از میناب به بندرعباس می باشد. 
اجرای 135پ��روژه آب،برق و آب وفاضالب 
درهرمزگان وزیر نیرو دراین مراس��م گفت: 
درح��ال حاض��ر 135 پروژه ح����وزه آب و 
ب��رق و آب وفاضالب بااعتبار 4800میلیارد 
توم��ان در هرم��زگان درحال اجراس����ت. 
رض��ا اردکانیان افزود: همچنین امروز و فردا 
پروژه های مختلف در ح��وزه آب و برق با 
اعتبار 1480 میلیارد تومان در س��طح استان 
مورد بهره ب��رداری قرارمی گیرد. اردکانیان 
خاطرنش��ان کرد:طرح تامین آب بندرعباس 
از س��دهای ش��میل ونیان و طرح نوس��ازی 
خ��ط اول آبرس��انی بندرعب��اس از میناب و 
آبش��یرینکن یکصدهزار مترمکعبی و مجتمع 

ه��ای آبرس��انی دژگان از جمل��ه طرح های 
افتتاحی اس��ت.وزیر نیرو خاطرنش��ان کرد: 
واح��دگازی هرمز به ظرفی��ت 160مگاوات، 
فاز اول پروژه نمک زدایی از آب دریا و تهیه 
آب ش��یرین برای بندرعباس از جمله دیگر 
طرح های درحال اجرا دراس��تان می باش��د.

وی تصریح کرد:یکی از بزرگترین طرح هایی 
که عملیات اجرای��ی آن یک ماه آینده آغاز 
می ش��ود، نیروگاه 1400مگاواتی س��یریک 
اس��ت که با خط اعتباری فدراسیون روسیه 
بااعتب��ار 1200میلی��ون دالر س����اخته می 
ش��ود.همچنین دو واح����د نیروگاهی دیگر 
ب��ه ظرفیت 627مگاوات تادوس��ال آینده 
وارد م��دار م��ی ش��ود.اردکانیان همچنین با 
اظهار نارضایتی از رش����د مصرف دو ونیم 
برابری متوسط کش��وری برق در هرمزگان؛ 
خواس��تار مدیریت مصرف مدی��ران توزیع 
برق، ب��رق منطقهای و مدیری��ت نیروگاهی 
دراس��تان ش����د تا هرمزگان به استانی الگو 
دراین بخش تبدیل ش��ود.وزیر نیرو همچنین 
خواس��تار توجه ویژه نماین��دگان مجلس در 
بررس��ی الیحه بودجه 98به حوزه آب و برق 

کشور شد.
وی بابی��ان اینکه دولت کارنامه درخش��انی 
را در ح��وزه تامی��ن آب و ب��رق کش��ور در 
چهاردهه اخیر داش��ته اس��ت؛ اظهار داشت: 
صددرص��د جمعیت ش����هری و 75درصد 
جمعی��ت روس����تایی از سیس����تم ه��ای 
پای����دار آب ش����رب برخوردارن��د. تمام 
روس��تاهای ب��االی ده خانوار ه��م از نعمت 
ب��رق برخوردارند و در حوزه جم��ع آوری 
وتصفیه فاضالب و اس����تفاده مج��دد ه��م 
48 درصدتح��ت پوش��ش داریم.اردکانی��ان 
افزود: بحمدا... آهنگ توس��عه کش��ور تحت 
هیچ ش����رایطی و با تحریم ه��ای ظالمانه و 
یکجانبه آمریکا کند نش��ده اس��ت و آینده 
روش��نی پی��ش روی فرزندان و نس��ل های 

آینده است.
وزیر نیرو گفت: ب��ا مدیریت صورت گرفته 
شرایط نامناس��ب آبی در تابس��تان را عبور 
کردیم ک��ه برنامه ری��زی و مصرف صحیح 
آب در ای��ن حوزه گره گشاس��ت.وی افزود: 

در اس��تان های مرزی و هرمزگان بواس��طه 
دسترس��ی به منابع آب دری��ا، در برنامه ای 
که تدارک دیده ایم ، در پهنه ای به وس��عت 
یکص��د کیلومتر برنامه تامین آب ش��رب از 
دری��ا را داریم تا دغدغه مردم مرتفع ش��ود 
که درهمین راس��تا طرح های آبش��یرینکن 
و نمک زدای��ی از آب دریا ب��رای مصارف 
مردم بندرعباس و روس��تاهای طول مس��یر 
و کرمان و ی��زد را داریم تافش��ار بر منابع 
را کاه��ش م��ی دهد.اردکانیان ب��ر رعایت 
الگوی مناس��ب کش��ت برای کش��اورزی 
هم تاکید کرد و افزود : در س����ایر مصارف 
نیز بایس����تی به ارزش اقتصادی آب توجه 
کمیت��ه  نیرواظهارداش����ت:  ش����ود.وزیر 
مل��ی س����ازگاری  کارگ����روه  اس����تانی 
باک��م آب����ی در هرم��زگان برنام��ه ای را 
ت��دارک دی����ده که در کارگ��روه ملی به 
بحث گذاش��ته ش��ده اس��ت .وی تاکی��د 
کرد: س����رمایه گذاری های انجام ش����ده 
موج����ب تامین آب پایدار ب��رای مصارف 
ش����رب و صنعت و س��ایر بخش ها وحفظ 
محیط زیس��ت و اس��تفاده از پساب تصفیه 

شده و جلب س��رمایه گذاران شده است.
وزی��ر نی��رو گف����ت: هرم��زگان دربخش 
تامی��ن آب و انرژی از وضعیت مناس����بی 
برخوردار می باشدو اشتغال پایدار نیز دراین 
حوزه س����اخت و زمان بهره برداری ایجاد 
می ش��ود. هرمزگان خش����ک ترین س��ال 
ه��ا را در نیم ق��رن اخی��ر دارد مدیر عامل 
ش����رکت آب منطق��ه ای هرم��زگان نی��ز 
در این مراس����م گفت:اس����تان هرمزگان 
خش����ک ترین خشکس����الی ها را در نیم 
ق��رن اخیرتجریه می کند. هوش��نگ مالیی 
با اشاره به تش����دید خشکسالی در دوسال 
اخیردرهرمزگان اف��زود: 21ماه هیچ ورودی 
آب��ی به س��دهای ش��میل ونیان شهرس��تان 
بندرعباس واس��تقالل میناب نداش��ته ایم و 
خشک ترین سالها را در 50سال اخیر داریم.

وی اظهار داش��ت: علی رغم شرایط بحرانی 
آب��ی دراس��تان، ام��ا مدیری��ت کردیم که 
کمترین آس��یب ها به باغ��ات و حقابه های 
میناب هم وارد ش����ود.مالیی با اش����اره به 

برگزاری جلس����ات مختلف با مس����ؤالن 
کش����وری واس����تانی ب��رای مدیری��ت 
بح����ران کم آبی اس����تان، خاطرنش����ان 
کرد: ب��ا حمایت های مالی س��ازمان برنامه 
و بودج��ه اس����تان، توانس����تیم برنام��ه 
ری��زی منس��جمی را دراین بخش داش��ته 
باش����یم. مدیرعامل ش����رکت آب منطقه 
ای هرم��زگان ب��ا اش����اره ب��ه تاکی��دات 
وزی����ر نی����رو درخص��وص برنامه ریزی 
جهت ب��رون رفت ش��هرها از چالش آبی تا 
افق 1400 ؛ تصریح کرد: درهمین راس����تا 
برنامه ه��ای ب��رای احداث آبش����یرینکن 
ها ومهار آب های س��طحی درح��ال اج��را 
داری��م.وی تاکی��د کرد: با ابت��کار عمل آب 
منطقه ای هرمزگان، درحاش����یه س��دهای 
ش��میل ونیان ب��دون احداث تصفی��ه خانه، 
اس��تحصال آب را از چ��اه ها داش����ته ایم 
که چاه هایی با دهانه هش��تاد س��انتی متر و 
عم��ق 120تا170متر ودب��ی 60لیتربرثانیه 
برداش��ت آب داشته ایم که تجربه و الگویی 
موفق برای س��ایر مناطق کش��ورهم به شمار 
م��ی رود وم��ی توان با این ش��یوه بحران کم 
آبی را مدیری��ت نمود.مالیی با اش����اره به 
فرس��ودگی خ��ط اول انتق��ال آب میناب به 
بندرعب��اس در دوره چهل س��اله اخیر اظهار 
داش��ت: درفاز نخست هم 17کیلومتر لول��ه 
گ��ذاری باقطر1600میلی متر انجام ش����د 
که از هدررف��ت 150تا200لیتر برثانیه آب 
جلوگی��ری می ش��ود. وی اظه��ار امیدواری 
کرد با حمایت های وزارت نیرو س��د سرنی 
نی��ز بزودی به به��ره برداری برس��د .مالیی 
مهار آب های س��طحی ده رودخانه دراستان 
را گامی در مدیری��ت بحران کم آبی خواند.

فرماندار بندرعباس نیز با اشاره به نگران��ی 
های����ی ک��ه ابت��دای س����ال درخصوص 
تن��ش های آب��ی در اس����تان و بندرعباس 
وجود داش��ت؛ اظهار کرد: ب��ا مدیریت آب 
منطقه ای اس����تان این تن��ش وبحران آبی 
کنترل ش��د.احمدپویافر افزود: متاس��فانه در 
دوسال اخیر هیچگونه آبی پشت سدها جمع 
آوری نشده و این روند وخسکسالی ها باعث 
بروز مشکالتی برای مردم وکشاورزان ش��ده 
اس��ت.وی اظهار داشت: دانش فنی که برای 
تامین منابع آبی دراستان بوجود آمد، تجربه 
گرانبهایی اس��ت وبایستی با استفاده از چنین 
تجرب��ه هایی، تنش ه����ای آب��ی و نگرانی 
ه��ا رابرط��رف نمود واس����تان بایس��تی 
از مناب����ع تأمی����ن آب پای��دار بهره مند 
ش����ود.پویافر تصری��ح ک��رد: در مدیریت 
منابع آبی تدابیر خوبی اندیشیده شده است.

وی دغدغه مردم وکش��اورزان بخش تخت 
و دهس��تان ش��میل را بهره من��دی از منابع 
آب این س��دها خوان��د و تاکید ک��رد: آنها 
می خواهند برای کش��اورزی و شرب ازآب 

سدهای شمیل ونیان هم بهره مند شوند.

باحضور وزیر نیرو دو طرح افتتاح شد

  تـامین آب بندرعباس از سدهای شمیل ونیان 
و نوسازی خط اول آبرسانی بندرعباس از میناب

    به گزارش خبرنگار ما، هش��تاد و هشتمین جلسه 
ش��ورای اسلامی شهر بندرعباس با دستورکار بحث 
و بررسی در خصوص مطالبات کارگران پیمانکاری 
واحد تنظیف شهرداری بندرعباس با حضور نماینده 
کارگران، نماینده پیمانکار پروژه تنظیف و معاونت 

خدمات شهری شهرداری بندرعباس برگزار شد.
در ابتدای جلس��ه نماینده کارگ��ران، نماینده پیمانکار 
پروژه تنظیف و معاونت خدمات شهری شهرداری به 

بیان مشکلات و مسائل کارگران پرداختند.
فیصل دانش رئیس ش��ورای اسلامی شهر بندرعباس 
در این جلس��ه گفت: با توجه به حساس��یت موضوع 
مشکل کارگران ، در جلسه علنی روز یکشنبه شورای 
اسلامی شهر بندرعباس و در اولین جلسه رسمی بعد 
از اعتراض��ات کارگران ش��هرداری، ب��ه این موضوع 
اهمیت داده و این موضوع خاص توس��ط رئیس و دو 
تن دیگر از اعضای ش��ورای اسلامی شهر بندرعباس 
در نطق پیش از دس��تور مطرح و درخواست تحقیق و 
تفحص در مورد مشکلات کارگران یکي از پیمانکاران 

تنظیف صادر گردید.
 دانش گفت: اگ��ر می خواهیم به یک نتیجه برس��یم

 می بایس��ت در یک فضای منطقی این موضوع بیان 
ش��ود و بعد از شنیدن سخنان ش��هرداری، پیمانکار و 
نماین��ده کارگ��ران در ای��ن خص��وص تصمیم گیری 

صورت گیرد.
وی افزود:  این پیمانکاران غالباً در س��ایر ش��هرها نیز 
پروژه های مش��ابه را در دس��ت دارن��د اما به علت 
نظارت قوی در آن ش��هرها نمی توانند خلاف قانون 

عمل کنند.
در جمع بندی این جلس��ه، رویه غلط ش��هرداری در 
واگذاری پ��روژه به صورت حجمی را عامل مش��کل 
دانست و گفت: وقتی پروژه حجمی داده می شود باید 
پذیرف��ت پیمانکار خلاف قانون عمل کند و در برخی 

مواقع به تعدیل نیرو روی آورد.
دان��ش گفت: باید در بودجه ۹8 ارقام را واقعی ببینیم 
و ب��ا کمک معاونت خدمات ش��هری ام��ور به نحوی 

ساماندهی شوند که نهایتا کارگر منتفع شود.
رئیس ش��ورای اسلامی شهر بندرعباس از تعیین بازه 
زمانی ده روزه برای بررس��ی و رف��ع این موضوع در 

کمیسیون خدمات شهری خبرداد.
جواد بلارک :

در رابطه با مش��کلات پیش روی  کارگران تصمیم 
مناسبی اتخاذ شود

ج��واد بلارک نائب رئیس ش��ورای اس��لامی ش��هر 
بندرعب��اس گفت: باید قرارداد را بررس��ی کنیم و به 
اص��ل ماجرا پی ببریم باید این قرارداد به کمیس��یون 
خدمات ش��هری برود و در آنجا با حضور نمایندگان 
س��ه طرف یعنی شهرداری، پیمانکار و کارگر موضوع 
بررس��ی شود و س��پس در این رابطه تصمیم مناسب 

اتخاذ شود.
فاطمه جراره :

باید مشکلات کارگران هر چه زودتر حل شود
فاطمه جراره عضو ش��ورای اس��لامی شهر بندرعباس 
گف��ت: نباید کار را به جایی می رس��اندیم که کارگر 

از سر اجبار و برای حقوق خود دست به تجمع بزند.
جراره ادامه داد: مش��کل دستگاه کارت زنی و هزینه 
ایاب و ذهاب کارگر باید رفع شود، و نباید کارگر برای 

کارت زدن مجبور به صرف هزینه شود.
وی به مش��کلات بیمه ای کارگران فضای سبز اشاره 
ک��رد و گفت: متاس��فانه کارگران فضای س��بز حتی 
دفترچه بیمه ندارند و در این شرایط اقتصادی اوضاع 

نامناسبی دارند.
پرویز سالاری عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس:
پروژه های ش��هرداری به پیمانکاران ناتوان از لحاظ 

مالی واگذار نشود
پرویز س��الاری عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس 
گفت: قب��ل از برگزاری مناقصه باید صلاحیت و بنیه 
مالی پیمانکاران بررس��ی ش��ود و از آنجایی که چنین 
پروژه هایی مشارکتی هستند پیمانکار باید توان مالی و 

تخصص لازم را داشته باشد.
س��الاری گفت: اگر پیمان��کاری توانایی مال��ی ندارد، 

نباید ش��هرداری اجازه حضورش را در مناقصه بدهد 
و پروژه ه��ا به پیمانکاران نات��وان از لحاظ مالی واگذار 

نشود.
حجت الاسلام و المسلمین احمد عامری سیاهوئی:

آبروی ش��هر در دس��ت این کارگران اس��ت/ باید 
مش��کلات پیش آمده برای این کارگران س��ریعتر 

حل شود
حجت الاس��لام والمس��لمین عامری رئیس کمیسیون 
فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر بندرعباس  در 
این جلس��ه بر لزوم پرداخت به موقع کارگران تأکید 
ک��رد و گفت: تأخی��ر در پرداخت اف��رادی که برای 
کس��ب روزی حلال تلاش می کنند ظلم اس��ت و این 
شایس��ته مملکت اسلامی ما نیس��ت، آبروی شهر در 
دست این کارگران است و باید مشکلات پیش آمده 

برای این کارگران سریعتر حل شود.
عامری گفت: می بایس��ت یک برگ از قرارداد منعقد 
شده بین کارگر و پیمانکار به کارگران نیز تحویل داده 
ش��ود و اخذ برگ سفید امضاء دور از شأن مومن می 

باشد.

 وی در پایان از پیمانکار درخواست کرد: دستگاه های 
کارت زنی را س��اماندهی و ای��اب و ذهاب کارگران را 

تامین کند.
مجید عسکری زاده:

رس��یدن به شهر زیبا در گرو رسیدگی به کارگران 
تنظیف شهری است

مجید عسکری زاده عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی 
ش��هر بندرعباس گفت:  رسیدن به شهر زیبا در گرو 
رس��یدگی به کارگران تنظیف شهری است و تا زمانی 
که به کارگر و رفتگر رسیدگی نشود نباید انتظار شهر 

پاک و زیبا را داشت.
وی به انتقاد از واگذاری پروژه ها به برخی افراد خاص 
توسط شهرداری پرداخت و گفت: ماده ای  در قرارداد 
پیمانکار و شهرداری وجود دارد که به الزام بنیه مالی 
پیمانکار در پرداخت حداقل س��ه ماه از حقوق کارگر 
اش��اره دارد، پس چرا این پیمانکار هر ماه منتظر است 
شهرداری پرداختی داشته باشد تا این ها حقوق کارگر 

بدهند؟
عس��کری زاده راه اندازی شرکت توسعه عمران را در 

این امر موثر دانس��ت و گفت: باید با تاسیس شرکت 
توس��عه عم��ران پیمان��کاران ضعیف را ع��زل کرد و 

امورات را مدیریت کرد.
آبتین امیری :

حقوق کارگران تابعی از مش��کلات عمومی کشور و 
بودجه شهرداری است

آبتین امیری رئیس کمیس��یون بهداش��ت، سلامت و 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: 
بخشی از مسوولیت بر گردن شورا است باید واقعیات 
جامع��ه در نظر گرفته ش��ود، توان ش��هرداری امروز 
به ۳۰ درصد رس��یده اس��ت و درآمدهای شهرداری 
کاهش چش��مگیری داش��ته  و توقعات نی��ز بالا رفته 
اس��ت، حقوق کارگران نیز تابعی از مشکلات عمومی 
کش��ور و بودجه شهرداری اس��ت.امیری گفت: برای 
حل مش��کل کارگران ابتدا باید مشکلات پیمانکار را 

حل کنیم.
 اسلام باوقار:

شهرداری نسبت به حقوق و مزایای کارگران دقت 
لازم را داشته باشد

 اس��لام باوقار عضو ش��ورای اسلامی شهر بندرعباس 
گفت: برای پیش گیری از وقوع چنین تنش هایی شورا 
در تفریق بودجه س��ال ۹8 نسبت به حقوق و مزایای 

کارگران دقت لازم را داشته باشد.
باوقار بیان کرد: اگر قرار هست کاری انجام دهیم باید 
در بودجه سال ۹8 برای طرح های تنظیف شهری بر 
اس��اس واقعیات و حقوق پای��ه اداره کار برنامه ریزی 

کنیم.
باوقار اضافه کرد: اساس��اً نباید کار به جایی برسد که 
بحث ساده ای مثل حقوق معوق به صحن شورا آورده 
ش��ود، اگر پیمانکاری تخلف ک��رد وبرخلاف بندهای 
ق��رارداد عمل ک��رد او را عزل کنید تا ش��اهد چنین 

موضوعاتی نباشیم.
فرزانه آرامش:

ب��ا ارائه راهکارهایی مش��کلات کارگران به زودی 
حل شود

فرزانه آرامش رئیس کمیس��یون عمران، حمل ونقل 
وترافیک شورای اسلامی شهر بندرعباس به مشکلات 
پیمانکاران در بخش ماشین آلات اشاره کرد و گفت: 
در بازدیدهایی که از هر س��ه شرکت داشتم مشاهده 

کردم در این زمینه کمبودهای زیادی دارند.
وی گف��ت: نباید صرفا پیمانکار را مقصر جلوه داد این 
پیمانکاران هم دغدغه هایی دارند که باید به آنها هم 

توجه شود تا شاهد کاهش مشکلات کارگران باشیم.
موحدی نژاد:

ش��رکت ملزم به پرداخت معوقات خود است/باید 
ش��رکت در مدیریت داخلی خود بازنگری داش��ته 

باشد
در ادامه این جلسه، اس��ماعیل موحدی نژاد معاونت 
خدمات ش��هری ش��هرداری بندرعباس درخواس��ت 
پیمان��کار از کارگر برای امضاء برگ مرخصی س��فید 
امض��اء را امری غیرقابل قب��ول توصیف کرد و گفت: 
باید این ش��رکت در مدیریت داخل��ی خود بازنگری 

داشته باشد و رویه خود را تغییر دهد.
وی افزود: در بحث فیش های حقوقی، تنها پیمانکاری 
ک��ه از ارائه فی��ش به کارگر امتناع ورزیده، ش��رکت 
عقاب قش��م است و سایر پیمانکاران در این خصوص 

اقدام کرده اند.
موحدی ن��ژاد گف��ت: در موضوع جرائم کاری س��عی 
کرده ایم با پیمانکار مهربانان��ه برخورد کنیم اما نباید 
اجحاف��ی در حق کارگر صورت پذیرد و این ش��رکت 

ملزم به پرداخت معوقات خود است.
نماینده کارگران:

کارگران با مشکلات زیادی روبرو هستند
داری��وش نامبرده نماینده کارگران در این جلس��ه به 
طرح مشکلات کارگران پرداخت و گفت: این شرکت 
ب��ه کارگ��ران فیش حقوق��ی ارائه نمی کن��د و کارگر 
نمی داند ش��رکت حقوق و مزایا را پرداخت می کند یا 
نه. کارگران تنظیف روز غیر تعطیل ندارند و هر روز 
موظف هستند فعالیت داشته باشند اما شرکت، تعطیل 

کاری کارگر را کامل پرداخت نمی کند.

فیصل دانش رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس :

می بایست در یک فضای منـطقی مـشکلات کـارگران بررسی و حل شود


